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Pozvánka
na vernisáž k zahájení výstavy 8. ročníku

„Jsem senior a žiji v Újezdě nad Lesy“
Vernisáž se uskuteční 15. 1. 2020 od 17 hodin 

v Újezdském muzeu, Staroújezdská 2300, 
a zároveň tím bude zahájena výstava,

která potrvá do 12. 2. 2020.
Srdečně Vás zve Komise sociální politiky a zdravotnictví

a Odbor sociálních věcí



Milí sousedé,

v prvním letošním úvodním slovu starosty bych se rád 
vrátil na začátek prosince minulého roku, kdy jsme 
společně o první adventní neděli již tradičně rozsvítili 
náš vánoční strom před prvním stupněm Masarykovy 
základní školy. Jako novinku jsme pro vás připravili 
překvapení v podobě nasvícení cesty ke škole, které 
vytvořilo ještě zářivější vánoční atmosféru. Na úvod 
nám opět naprosto skvěle zazpívaly naše Sovičky pod 

vedením paní učitelky Daniely Janoušové. Své ozdoby s vánoční tématikou 
si nejen děti mohly vyrobit v rámci dílniček, které jsem si velmi rád osobně 
vyzkoušel. Stejně jako v minulém roce, tak i letos byla nedílnou součástí 
sbírka pro Světlušku, letos doplněná o dražbu obrazů paní Lenky Pilné. 
Tradičně všude vonělo cukroví, čaj a svařák, který jste si mohli vychutnat 
z limitované edice hrnečků, jejichž nákupem jste přispěli na dobrou věc. 
Dostávám dotazy, zda jsou ještě nějaké hrnečky k prodeji. Edice hrnečků 
s ručně malovaným znakem naší MČ byla okamžitě rozebraná, a tak na 
podatelně úřadu lze do vyprodání zásob zakoupit již jen hrnečky s vánočním 
motivem. Nejenže nás velmi mile překvapila vaše hojná účast na akci 
samotné, ale i celková vybraná částka, která se vyšplhala na bezmála 32 tisíc 
korun. Děkujeme vám všem, kteří jste přispěli. Již teď přemýšlíme nad tím, 
čím vás překvapíme letos.

Když se zamyslím nad uplynulým rokem, nedá mi nezmínit fakt, že jsem 
velmi rád, jakou koalici, a tím i vedení MČ, se podařilo sestavit. Dokazujeme 
tím, že komunální politika je primárně o místních lidech, kteří jsou schopni 
spolupracovat a vytvořit tým, jenž je i přes občas rozdílné pohledy na věc 
schopen kompromisu a místo hádek se společně soustředí na rozvoj Újezda. 
Těší mě proto velká řada poděkování za naši práci a vaše nabídky aktivně 
se přidat a zapojit do dění. To je pro mě jedna z nejlepších zpětných vazeb.

Tímto bych zde chtěl poděkovat všem, kteří do toho s námi jdou společně 
a místo slov skutečně přiloží ruku k dílu.

Nedávno firma Lidl na svém pozemku zavedla nový systém parkování, díky 
němuž konečně můžeme v klidu najít místo při nákupu. Parkoviště tak již 
neslouží k odkládání vozidel občanů z okolních obcí v pracovních dnech. 
Už první dny ukázaly, že to je pro naše rezidenty přínosem. Zapadá to i do 
koncepce dopravy, v níž u míst sloužících nám všem preferujeme krátkodobý 
parking. Ostatně časově omezené parkování u úřadu je důkazem, že tento 
směr je správný.

Jsme na startu roku 2020.  Dovolte mi tedy nám všem popřát, ať je rokem, 
jenž přinese zejména pohodu a pozitivní věci a minimum strastí a starostí. 
Těším se na osobní setkávání s vámi, ať již na akcích, které pro vás chystáme, 
nebo jen tak, příležitostně. Vždy se s vámi rád na chvilku zastavím, abych 
vyslechl váš názor, protože ten je pro mě velmi důležitý. A pokud vás něco 
trápí, dejte nám o tom, prosím, vědět. Jsme tu pro vás a naše dveře jsou vám 
otevřené.

Brzy na viděnou a pevné zdraví, milí sousedé.

Milan Samec
váš starosta
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Před časem jsme vás informovali o znečišťování lesa za přepadem kanali-
zace z důvodu smíšené kanalizace, která odvádí jak splaškové, tak srážkové 
vody. 
Odbor životního prostředí a dopravy a radní pro životní prostředí paní Hana 
Pelčáková požádaly o řešení provozovatele (PVK). Reakce PVK byla více než 
potěšující! 
Připravují technické řešení, při kterém dojde k navýšení přelivné hrany od-
lehčovacích komor Hodkovská a Velimská a instalaci automatických stíratel-
ných česel s vodou poháněných stíracím mechanismem. 
Dojde tak ke snížení počtu přepadů a k zajištění lepšího čistícího efektu na 
česlích. Předpokládanou investicí s realizací v roce 2020 by mělo dojít ke 
zlepšení funkce komor. Uvedená opatření povedou ke snížení počtu a ve-
likosti přepadů a přinesou i větší 
čistotu přepadající vody v případě 
velmi silných přívalových dešťů. 
Doufejme tedy, že tím bude znečiš-
ťování lesa přepadem z kanalizace 
zcela odstraněno nebo alespoň vý-
znamně sníženo. 
Přesto i nadále prosím nesplachuj-
te do kanalizace, co tam nepatří, 
zejména vlhčené ubrousky, zbytky 
jídel a oleje.

Jitka Carbolová, 
komise životního prostředí

ZPRÁVY Z RADNICE

Na prosincovém zastupitelstvu byl hlavním tématem rozpočet Městské 
části Praha 21 na rok 2020. Při jeho sestavování jsme vycházeli ze schvále-
ného rozpočtu na rok 2019 a z očekávaného plnění k 31. 12. 2019. Rozpo-
čet je bohužel schodkový v objemu příjmů cca 88,5 mil. Kč a výdajů ve výši 
cca 98 mil. Kč, schodek rozpočtu jsme museli vyrovnat zapojením rezervy 
z minulých let ve výši 9,2 mil. Kč. 
Příjmy zahrnují transfery z Magistrátu hl. m. Prahy (MHMP) ve výši cca 
60,5 mil. Kč, příspěvky na státní správu ve výši 15 mil. Kč, daňové příjmy 
ve výši 10 mil a nedaňové příjmy necelé 2 mil. Kč. 
Nejobjemnější kapitolou v rozpočtu je kapitola vnitřní správa a z ní jsou 
největší položkou osobní náklady, které zahrnují odměny zastupitelů včet-
ně sociálního a zdravotního pojištění a platy zaměstnanců (opět včetně 
sociálního a zdravotního pojištění). Důvodem je fakt, že vláda navyšuje 
platové tarify, ale městská část na toto navyšování nedostává příspěvky. 
Proto také kapitola vnitřní správy neustále narůstá. Kromě osobních ná-
kladů tato kapitola zahrnuje finance na opravy, platby za energie, školení, 
poštovní služby a mnoho dalších výdajů. 
V rozpočtu jsou zahrnuty i investiční výdaje. Jedná se o dvě projektové 
dokumentace (ulice Hulická, MŠ Sluníčko), studii na zdravotní středisko 
Rohožník, projektovou dokumentaci na bezbariérový úřad a další menší 
investiční akce jako jsou nové zastávky MHD na Rohožníku a Blatově. 
V rozpočtu počítáme také s rezervou na zpracování dalších studií, a to ve 
výši 2,6 mil. Kčb a zároveň jsme vyčlenili prostředky na participativní roz-
počet ve výši 400 tis. korun. 
V rozpočtu nejsou zapojeny investice, které jsme obdržely v loňském roce 
od MHMP, jedná se o 20 mil. Kč na rekonstrukce tělocvičen a nově i 3 mi-
liony korun na bezbariérový úřad, který zastupitelstvo schválilo na prosin-
covém jednání. Tyto prostředky budeme zapojovat v letošním roce poté, 
co proběhne vypořádání na magistrátě. Náš rozpočet nám neumožňuje 
počítat s většími kapitálovými výdaji, proto předpokládáme, že budeme 
žádat o další finance formou dotace MHMP.

Kristýna Kopecká,
místostarostka

Zprávy ze zastupitelstva
Informace z rady 
Adventní čas jsme společně zahájili 
rozsvícením vánočního stromu v par-
ku u Masarykovy základní školy, celá 
akce byla opět spojena s dobročinnou 
sbírkou pro Světlušku. Velmi děkujeme 
všem, kdo pomáhali s organizací a zajiš-
těním této akce, především paní učitel-
kám ze školy, dětskému sboru Sovičky, 
maminkám, které napekly nebo po-
máhaly s dílničkami, dále pak hasičům 
a pracovníkům úřadu. Zároveň děkuje-
me všem, kteří přispěli a díky nimž bylo 
vybráno celkem 31 800 Kč. 
Během prosincových jednání byl schvá-
len návrh rozpočtu pro rok 2020 včet-
ně rozpočtů příspěvkových organizací. 
Rozpočet byl projednán a schválen na 
prosincovém jednání zastupitelstva. 
Rada dále schválila nákup štěpkovače, 
který byl částečně hrazen z přidělené 
dotace z rozpočtu hl. m. Prahy na obno-
vu techniky údržby městské části. Měst-
ská část tak bude moci ušetřit peníze za 
půjčovné a další náklady na likvidaci 
bioodpadu. Navíc volnou štěpku nabízí-
me k bezplatnému odběru již na obvyk-
lém místě u 1. stupně základní školy.   
Rada také souhlasila s projektem na vy-
tvoření nové zahrady v mateřské školce 
Rohožník, a tedy i s finanční spoluúčas-
tí v případě přidělení dotace. Jedná se 
o dotační výzvu Ministerstva životního 
prostředí na budování přírodních za-
hrad. Cílem těchto projektů je rozvoj 
environmentálního vzdělávání a výcho-
vy u dětí. Mateřská škola si již některé 
části projektu vybudovala sama, pokud 
se podaří získat další prostředky, bude 
moci paní ředitelka pokračovat a pří-
padně kompletně dokončit proces revi-
talizace celé zahrady. 
Na radě byl také schválen záměr vý-
stavby mateřské školky Sluníčko. Jedná 
se o vybudování nové budovy na po-
zemku školy přibližně v místě, kde má 
dnes školka Sluníčko své hřiště. Tím 
pak bude možné uvolnit prostory zpát-
ky pro potřeby školy.
Rada dále na základě požadavku Ma-
gistrátu hl. m. Prahy udělila souhlas 
s  navrhovaným úplatným nabytím 
pozemků z vlastnictví ČD a.s. na sídli-
šti Rohožník. Jedná se o komunikace 
a  chodníky, pozemky, na nichž se na-
chází vnitrobloková zeleň a zeleň kolem 
panelových domů, dále trvalý travní 
porost, zeleň a stromy u MŠ Rohožník 
a mezi MŠ a zastávkou Sídliště Rohož-
ník a také lesní pozemky. Pozemky jsou 
o celkové výměře cca 37 ha.
Vzhledem k tomu, že jsme před pár dny 
vstoupili do nového roku, tak bychom 
vám rádi popřáli úspěšný nový rok 
2020 a především hodně zdraví a spo-
kojenosti.

Rada MČ Praha 21
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11. ledna11. ledna
Já, ty a to,Já, ty a to,
hraná pohádkahraná pohádka
Polyfunkční dům,Polyfunkční dům,
od 10:30 hod. od 10:30 hod. 

15.  ledna15.  ledna
Jsem senior a žiji Jsem senior a žiji 
v Újezdě,v Újezdě,
vernisáž výstavy,vernisáž výstavy,
Újezdské muzeum,Újezdské muzeum,
od 17 hod. od 17 hod. 

16.  ledna16.  ledna
vycházka do Karlína,vycházka do Karlína,
pořádá SPCCH,pořádá SPCCH,
viz str. 24viz str. 24

16.  ledna16.  ledna
návštěva Tančícího návštěva Tančícího 
domu, domu, 
pořádá KAS,pořádá KAS,
viz str. 24viz str. 24

16.  ledna16.  ledna
Pavel Taussig, Pavel Taussig, 
přednáška přednáška 
filmového historika, filmového historika, 
Café galerie Zelený Café galerie Zelený 
dům,dům,
od 18 hod.od 18 hod.

18.  ledna18.  ledna
Courání Prahou,Courání Prahou,
start v Újezdském start v Újezdském 
muzeu,muzeu,
pořádá KČT, pořádá KČT, 
program na str. 24.program na str. 24.

25.  ledna25.  ledna
keramická dílna,keramická dílna,
Polyfunkční dům,Polyfunkční dům,
od 9 hod. od 9 hod. 

25.  ledna25.  ledna
Námořnická pohádka,Námořnická pohádka,
Polyfunkční dům,Polyfunkční dům,
od 10:30 hod. od 10:30 hod. 

25.  ledna25.  ledna
Cricket and Snail,Cricket and Snail,
koncert,koncert,
Café galerie Zelený Café galerie Zelený 
dům,dům,
od 18 hod.od 18 hod.

30.  ledna30.  ledna
Žítkovské bohyně,Žítkovské bohyně,
přednáška, přednáška, 
Café galerie Zelený Café galerie Zelený 
dům, od 18 hod.dům, od 18 hod.

Kam volat, když …
Vzhledem k množícím se dotazům si dovolujeme informovat o aktuálních kontaktech 
použitelných pro nahlášení např. dopravní nehody, havárie nebo poruchy v dodávce 
energií.
Ve všech hlášeních je nutné uvést:

• co, kdy a kde se stalo
• uveďte své jméno a příjmení a číslo telefonu, ze kterého voláte.

Havárie dodávek vody a kanalizace  840 111 112
Havárie dodávek plynu    1239
Havárie dodávek elektřiny    1236
Havárie dodávek tepla   266 751 111

Vezměte prosím na vědomí, že pracovníci distribuce odstraňují pouze poruchy v sítích 
distributora. Poruchy ve vnitřní instalaci řeší soukromé instalatérské či elektrikářské 
firmy Odstraňování poruchy v dodávce elektřiny velmi ulehčí, jestliže se sami pokusíte 
najít místo závady. Zkontrolujte prosím:

• stav hlavního jističe před elektroměrem, případně zda je v pořádku jištění 
jednotlivých obvodů v bytě,

• zda máte funkční elektroměr. Máte-li k digitální elektroměr, na displeji 
musí být zobrazena digitální čísla,

• zda nemá stejnou poruchu i sousední byt, případně sousední objekt.
 Je-li zřejmé, že se jedná o rozsáhlejší výpadek sítě, doporučujeme vám 

kontaktovat poruchovou linku až po 20 až 30 minutách. Po této době budou 
operátoři  schopni o dané poruše poskytnout více informací.

Havárie veřejného osvětlení  800 404 060
V hlášení pokud možno uveďte číslo stožáru veřejného osvětlení.

Hasičský záchranný sbor             150 nebo 112
Zjistíte-li mimořádnou událost (požár, havárii chemického nebo průmyslového 
zařízení, havárii s únikem nebezpečné látky...), která ohrožuje osoby, majetek 
nebo životní prostředí, okamžitě volejte hasiče.

Zdravotnická záchranná služba            155 nebo 112
Pomoc zdravotnické záchranné služby se vyžaduje při všech stavech ohrožujících 
život. Můžete také sdělit počet postižených, případně druh zranění či popis 
zdravotního stavu. 

Policie ČR               158 nebo 112
Městská policie       156
Policii volejte, pokud jste svědky dopravní nehody nebo spáchání trestného činu.

Kalendárium na ledenKalendárium na leden

Přibližně v druhé polovině ledna 2020 dojde k osazení dopravního značení a dopravního 
zařízení na pozemních komunikacích v oblasti Chotěnovská – Chmelická – Talmberská – 
Toušická – Týnecká – Třebětínská – Chabeřická. Ke změně dopravního režimu dochází na 
základě projednání věci s občany, se zástupcem Policie ČR, odboru dopravního inženýrství, 
na základě výstupů z odborných komisí Rady MČ Praha 21 atd. Věříme, že tímto krokem do-
jde ke zklidnění a zvýšení bezpečnosti dopravy v dané lokalitě a k odstranění předchozích 
nedostatků. Děkujeme vám za pochopení.

Zdeněk Růžička, 
místostarosta

Zklidnění dopravy 
za prodejnou Lidl



Koledy, svařené víno a dobrá nálada neodmyslitelně patří 
k adventu. Nejinak tomu bylo o první adventní neděli, kdy 
se v Újezdě rozzářil strom v parku před školou. Ostatně 
nejen strom – letos se slavnostně rozsvítilo také stromo-
řadí sakur. 
O sváteční atmosféru 1. adventní neděle se postaraly děti 
a paní učitelky I. stupně Masarykovy ZŠ – škola byla vánoč-
ně vyzdobena, stala se venkovní kulisou a byla připravena 
na malé i dospělé návštěvníky, kteří zamířili do vánočních 
dílniček. Ve vestibulu byly u paní zástupkyně Jany Siebero-
vé k zakoupení nové školní kalendáře na rok 2020.
Advent opět společně připravily Masarykova ZŠ, MČ Pra-
ha 21 a Sbor dobrovolných hasičů, počtvrté byl spojen se 
sbírkou pro Světlušku. Kromě stánku se světluščími před-
měty, šperky, napečenými sladkými a slanými dobrotami 
od maminek a babiček, a perníčků od hasičů si bylo možné 
zakoupit bezedný vánoční újezdský hrneček na teplé nápo-
je. Starosta Milan Samec, který s místostarostou Zdeňkem 
Růžičkou podvečerní program zahájili, informoval o  tom, 
že zakoupením hrnečku kupující přispívá Světlušce, stejně 
jako ti, kteří za teplý nápoj bez hrnečku dobrovolně do ka-

sičky přispějí. Osobně přítomna byla i paní Karin Kovaří-
ková, která má za Světlušku na starost dárce a partnery. 
Od  pana starosty převzala za MČ Praha 21 dárkový šek 
v hodnotě 5 000 Kč.
Sovičkám to „pod schody“ vánočně zpívalo hned poté, kdy 
se kromě vánočního stromu rozsvítila i celá sakurová alej 
v parku. V dílničkách paní učitelek Evy Hegyiové, Daniely Ja-
noušové, Radky Kohoutové a paní asistentky Hany Hnízdi-
lové si děti mohly vyrobit adventní věnce, anděly, vánoční 
hvězdy, barevné šišky, „zasněžené“ skleněné svícny a figur-
ky z těsta s kořením. Za pomoc v dílničkách patří právem 
poděkování dětem z 5. E, 5. F, za starost o kasičky dětem 
z  5. B, 5. F a 6. E. Předem avízovaná dražba obrazů paní 
Lenky Pilné zvýšila příspěvek o 6 350 Kč.
První adventní neděle v Újezdě byla již počtvrté spojena se 
sbírkou pro Nadační fond ČRo Světluška. Na konto Světlu-
šky byl odeslán finanční příspěvek ve výši 31 800 Kč. Spolu 
s  6 142 Kč z pochodu Za loupežníkem DrHolcem činí náš 
dar tomuto fondu za rok 2019 částku 37 942 Kč. Děkujeme! 
Za organizační tým 

Eva Danielová

Advent v Újezdě: rozzářené sakury
i bezedný hrníček pro charitu 
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V úterý 3. 12. se úderem 14. hodiny otevřely dveře místnosti v Polyfunkčním domě 
a začala již tradiční vánoční dílna, kterou pro veřejnost připravil odbor sociálních 
věcí společně s komisí sociální politiky a zdravotnictví.
Na sedmi stanovištích byla připravena opravdu bohatá nabídka výrobků a každý si 
mohl vybrat dle svého vkusu i schopností. Takže kde začít?
Na prvním stanovišti se stužkami, korálky a papírovými ozdobami zdobily sklenič-
ky. Z obyčejných skleniček vznikaly krásné vánoční svícínky. Hned vedle si návštěv-
níci mohli vyrobit třpytivá andělská křídla z notového papíru a peříček. Svojí vůní 
lákaly tradiční perníčky, které si děti i dospělí zdobili bílou cukrářskou polevou, 
někteří i rovnou ochutnali. U dalšího stolu se vázal stromeček z barevného lýka 
a vystřihovaly papírové visačky na dárečky, u jiného se nezastavily tavné pistole. 
Zdobily se kůry mechem, šiškami, dřevěnými zvířátky, anděly a hvězdami. Vedle 
u stolu voněly medové plástve, ze kterých si příchozí vyráběli klasické svíčky a lepili 
je na vyzdobené dřevěné špalíky. Svícny takto vyrobené nepostrádaly nápaditost a 
originalitu. Mnozí návštěvníci byli na dalším stanovišti překvapeni, jak mohou po-
sloužit obyčejné těstoviny coby vánoční ozdoby. Přitom stačil zlatý sprej, lepidlo, 
ozdobná šňůrka a fantazie.
Kdo nechtěl vyrábět, mohl si alespoň vychutnat krásnou atmosféru adventního 
tvoření.
Návštěvníci odcházeli s úsměvem s množstvím vlastnoručně vyrobených výrobků, 
kterými určitě udělali radost i svým nejbližším. My, organizátoři, měli zase velkou 
radost, že se naše akce povedla a že jsme potěšili a nezklamali naše pravidelné 
i nové účastníky, kteří v hojném počtu do Polyfunkčního domu dorazili.

Radka Lipanovičová, 
odbor sociálních věcí

Ohlédnutí za vánoční dílnou

Pronájem prostor 
ve zdravotním středisku

Městská část Praha 21 nabízí 

k pronájmu prostor v domě na adrese 

Živonínská 1630 - zdravotní středisko 

Rohožník. 

Prostory je možné využít nejen 

pro ordinace, ale i za účelem 

poskytování služeb, např. kosmetika, 

pedikúra, manikúra, masáže apod. 

Minim. nájemné 1 200,-Kč/m2/rok, 

nájem na dobu určitou do 31. 12. 2021. 

V případě zájmu bližší informace na 

e-mailu jaroslava.bendova@praha21.cz, 

tel. 281 012 982.

INZERCE



Zatímco školky si mohou oddechnout, protože jejich ka-
pacita vystačí i pro některé dvouleté děti, základní ško-
la zažije v následujících letech další příliv žáků. Celkově 
Újezd nicméně žádný významný boom obyvatelstva ne-
čeká, jen se bude proměňovat jeho věková struktura. 
Tak v kostce vypadají zjištění z demografické studie, 
kterou si naše městská část nechala zpracovat u spo-
lečnosti Demografie Morava. 
Újezd patří mezi obce, které si expertní studie zkoumají-
cí složení a pohyby obyvatelstva zadávají často. Poslední 
dva takové výhledy byly vypracovány v roce 2014 a 2017, 
na sklonku minulého roku k nim přibyla studie další. Což je 
dobře – srovnání demografických analýz totiž dobře ukazu-
je, jak se trendy v čase přesouvají.
Platí to zejména o školství. Zatímco před pěti lety bylo ještě 
obtížné umístit do školky i tříleté děti, dnes takový problém 
Újezd nemá. V tomto školním roce je ve čtyřech újezdských 
školkách zapsáno 363 dětí, což je 37 pod oficiální rejstříko-
vou kapacitu. Počet dětí ve věku 3-5 let bude navíc v bu-
doucnu lehce klesat. „Existuje tak prostor pro mírné snížení 
počtu dětí ve třídách, popřípadě pro nabírání i dvouletých 
zájemců,“ konstatuje studie. 
O základní škole platí ovšem pravý opak. V letošním škol-
ním roce zůstala s 1067 žáky o 33 míst pod svým úředním 
maximem. Pravděpodobně již v příštím školním roce ale 
kapacita stačit nebude, protože počet žáků se přehoupne 
přes 1100 a dále bude stoupat. V roce 2021 bude Masa-
rykovu ZŠ podle studie navštěvovat 1150 žáků, v případě, 
že naše škola bude sloužit jako spádová pro druhý stupeň 
dětí z Koloděj, je nutné počítat s dalšími 20 dětmi ročně, 
které nastoupí do šesté třídy. V roce 2023 by tak počet 
dětí v  újezdské škole mohl kulminovat na čísle 1210, což 
by představovalo 51 kmenových tříd. Pod maximální ka-
pacitu, tedy 1100 dětí, by újezdská škola měla klesnout až 
po roce 2025.
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Újezd už téměř neporoste

TÉMA

Počet obyvatel ve věku 80+

Počet žáků ZŠ

Přírůstek stěhováním 

Zajímavý je také pohled na věkovou strukturu obyvatel na-
ší městské části. Jak je patrné z obrázku takzvaného stro-
mu života, oproti průměru hl. m. Prahy u nás žije více žen 
a mužů ve věku 40 - 45 let a také dětí od pěti let věku výše. 
Koresponduje to s bytovou výstavbou, která právě před de-
seti lety zažívala boom (v roce 2008 se v naší městské části 
postavilo 198 bytů) a do Újezda tak přilákala nové rodiny. 
Do budoucna právě skupina dnešních čtyřicátníků bude 
stále tvořit nejpočetnější složku újezdského obyvatelstva. Z 
obou stran pak jako sendvič bude obklopena dvěma rozdí-
lými věkovými skupinami s velkou dynamikou. Jde o mladé 
lidi ve věku 19-23 let, jejichž počet se do patnácti let zdvoj-
násobí. A pak také „superseniory“ v kategorii 80+, kterých 
by podle střední varianty v roce 2033 mělo v naší městské 
části žít asi 700 (oproti dnešním 280). 
Celkový počet obyvatel Újezda by pak měl růst jen mírně, ze 
současných 10 800 na 12 tisíc. Zvrátí se tak trend stagnace 



Proč je v Újezdě oproti pražské po-
pulaci více lidí ve středním věku? 
A  co všechno může demografickou 
analýzu ovlivnit? Na to se ÚZ zeptal 
Petra Fuska ze společnosti Demogra-
fie Morava, který pro naši městskou 
část studii zpracoval.  

Čím si vysvětlujete, že populace 
Prahy 21 je i ve srovnání s hlavním 
městem Prahou mladší?
Po roce 2000 nastal obrovský boom 
v Praze 21 a postavilo se několik sto-
vek bytů. Do této výstavby se nastě-
hovali mladí lidé, kteří následně za-
ložili rodinu. Čtyřicátníci a jejich děti 
(5 - 15 let) jsou tak jasně nadprůměr-
ně zastoupeni. Naopak senioři starší 
65 let jsou zastoupeni podprůměr-
ně. Jedná se o situaci, která je vlastní 
většině okrajových částí Prahy.

Nakolik souvisí záporný migrační pří-
růstek s nízkou bytovou výstavbou? 
Migrace v Praze a okolí je výsledek 
několika trendů. Zaprvé je třeba zvá-
žit, kolik lidí bude hledat bydlení, 
například proto, že se odstěhují od 
rodičů. Zadruhé musíme kalkulovat, 
kolik bytů se uvolní po zemřelých. 
A  konečně kolik nových bytů se po-
staví. V posledních letech se odstě-
hovalo od rodičů více lidí, než se 

uvolnilo bytů po zemřelých. Nové 
byty tuto poptávku nepokryly.

Jaké nepředvídatelné okolnosti 
mohou ovlivnit analýzu?
S těmi předvídatelnějšími vlivy počí-
táme. Patří k nim porodnost, úmrt-
nost, nová bytová výstavba nebo tře-
ba plánované developerské projekty. 
Proto například u nové bytové výstav-
by počítáme s několika variantami. 
Samozřejmě existují další faktory, se 
kterými z logiky věci počítat nemů-
žeme - například přírodní katastrofy 
nebo razantní změny zákona ...

Jak často by měl zadavatel tako-
vou demografickou studii obnovo-
vat nebo zadávat znovu?
Demografická studie dobře zpraco-
vává informace, které jsou v době 
vzniku známé či očekávatelné. Do-
poručujeme proto takovou studii 
aktualizovat ve chvíli, kdy se objeví 
úplně nová okolnost. Například, když 
developer oznámí výstavbu řekněme 
stovky bytů. Rovněž by aktualizace 
měla nastat vždy před závažným roz-
hodnutím, které ovlivní demografic-
ké dění v obci na několik dalších let. 
Obvykle si klienti nechávají studii ak-
tualizovat každé tři nebo čtyři roky. 

Blahoslav Hruška, 

posledních pěti let, kdy Újezd nerostl 
a nebyl atraktivní pro nově příchozí. 
Od roku 2016 trvá situace, kdy se od 
nás každým rokem odstěhuje více lidí, 
než k nám přijde. V roce 2018 z Újezda 
odešlo 428 lidí, přistěhovalo se ale jen 
403 osob. Trend vystěhování bude na-
víc trvat, pokud se nezvýší bytová vý-
stavba. „Do budoucna poroste počet 
mladistvých, kteří se budou osamo-
statňovat od rodičů a budou řešit sa-
mostatné bydlení,“ upozorňuje studie. 
Lehký přírůstek obyvatelstva je tak dán 
nově narozenými dětmi. Pro zajímavost 
– předloni jich bylo 111. A nejvíce ma-
minek najdeme v kategorii 30-34 let. 
Co z toho plyne pro místní politiku? Stu-
die především potvrdila to, co je zámě-
rem současné (pro pořádek dodejme i 
té minulé) radnice – najít vhodné místo 
pro MŠ Sluníčko, kde je zapsáno 100 
dětí, a uvolnit tak všechny prostory v 
budově Masarykovy ZŠ v Polesné. Plá-
ny, jak takový přesun vyřešit, vám před-
stavíme v některém z dalších čísel ÚZ. 

Blahoslav Hruška
Typičtí Újezďáci? 
Čtyřicátníci s dětmi

INZERCE

Pronájem prostor 
pro skladování

Městská část Praha 21 nabízí od května 2019 
k pronájmu prostory vhodné pro skladování 
nebo kancelář v 1. PP panel. domu čp. 1627 
o  výměře 59  m2. V  případě skladování po-
travin je třeba počítat s tím, že rozvody ÚT 
a sousedící kotelna trvale prostor temperují. 
Nájemce musí umožnit přístup k rozvodům 
vody a k uzávěru stoupačky ÚT výboru SV 1627. 

Roční nájemné 53.100,- Kč, hrazené předem 
ve čtvrtletních splátkách ve výši 13.275,- Kč 
+ energie a služby.

Více informací: 
Jaroslava Bendová, tel. 281 012 982

e-mail: jaroslava.bendova@praha21.cz

Škola bude podle demografické studie potřebovat další nové prostory.
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Vážení Újezdští, 
rok se přehoupl do krásného kulaté-
ho čísla 2020. Vzpomínáte na filmy, 
nebo písničky, ve kterých se zmiňo-
val rok 2000? Přežijí koně? Budou 
si děti mít kde hrát? V mém dětství 
byl tento rok čímsi magickým… Teď 
máme o dvacet let víc a v zásadě se 
nic děsivého neudálo. Pravda, dětem 
na hraní stačí mobil či tablet. Dopra-
va také zatím zůstává na silnicích, 
ačkoli by se nějaké vzdušné patro 
celkem hodilo. Robot, člověk s umě-
lou inteligencí, nám však zatím kávu 
nepřinese. Žehlit, vařit a uklízet mu-
síme také sami. 
K přírodě jsme někde citlivější, jinde 
méně. Ale je to vždy o lidech. Stejně 
jako v minulosti. 
Podobné je to s kulturou. Velmi čas-
to při návštěvě různých výstav přemí-
táme, zda jsme se zbláznili my, nebo 
autor. Kritika je však nadšená… U nás 
v  galerii se snažím, aby nadšení byli 
návštěvníci a milovníci umění a kultu-
ry. Kritici budou muset jinam.
Otevíráme v úterý 7. 1. a den poté, 
ve  středu 8. 1. v 18 hod. zahájíme 
novou výstavou ak. mal. Heleny 
Štefkové - Hruškové. Co můžete oče-
kávat, jistě víte. Tato milá, tichá, někdy 
až nesmělá výtvarnice u nás bude vy-
stavovat po druhé. Nicméně kdykoli 
k  nám zavítáte, setkáte se s obrazy 
paní Heleny,  které i v nejtužší zimě 

vykouzlí kousek letní voňavé louky. 
Helena rozhodně umělecké kořeny 
nezapře. Výstavu uvede Eva Jančaříko-
vá. Houslový doprovod zajistí členka 
ND Andrea Buriánová. 
Druhou akcí bude ve čtvrtek 16. 1. 
od  18 hod. přednáška Pavla Tau-
ssiga. Významný český filmový histo-
rik (pravidelně přednáší i v Újezdě) je 
i scenárista, novinář a publicista. Ten-
tokrát si můžete poslechnout před-
nášku „Tajemství Hermíny Týrlo-
vé a  Karla Zemana“. Ve chmurném 
protektorátním čase začali v malém 
ateliéru na kopci Kudlově nad Zlínem, 
patřícímu firmě Baťa, tvořit pozdější 
dva světově proslulí umělci. Hermína 
Týrlová natočila loutkový snímek Fer-
da Mravenec. Karel Zeman ztvárnil 
náš první kombinovaný film Vánoční 
sen nebo všem známou Cestu do pra-
věku. Autor pořadu promítne ukázky 
z děl obou umělců a poodhalí tajem-
ství jejich životů a tvorby – kupříkladu 
zda Steven Spielberg dříve, než natočil 
Jurský park, byl v Praze studovat Ze-
manovy filmy. Vstupné 100 Kč, rezer-
vace míst jako obvykle. 
V sobotu 25. 1. nejezděte na hory! Při-
šli byste o skvělý koncert dua „Cricket 
and Snail“. Manželé Carlsonovi ten-
tokrát představí slavnou filmovou 
muziku. Zarezervujte si místa co nejdří-
ve, začínáme v 18 hod., vstupné 200 Kč.
Poslední akcí v lednu bude ve čtvrtek 

30. 1. od 18 hod. přednáška „Žítkov-
ské bohyně“.
Jiří Jilík, rodák z Prahy, který k nám při-
jede z Uherského Hradiště, napsal kni-
hu Žítkovské bohyně, jejíž název pou-
žila i Kateřina Tučková pro svůj známý 
román. Pan Jilík je novinář, publicista, 
scénárista, folklorista zabývající se 
Slováckem. Je autorem nebo spolu-
autorem tří desítek knih a publikací 
a jako scénárista se podílel na vzniku 
hraných, dokumentárních i animova-
ných filmů. Půl století připravuje po-
řady pro Jízdu králů ve Vlčnově. A to 
je jen výňatek z činnosti pana Jilíka. 
Nenechte si ujít přednášku od člově-
ka, který vychází i z osobních setkání 
s poslední žítkovskou bohyní Irmou 
Gabrhelovou a její vnučkou.
Provozování lidové magie v oblasti Bí-
lých Karpat existuje stovky let a k žít-
kovským bohyním si lidé přicházeli pro 
radu i pomoc ze všech koutů tehdejší-
ho Československa dlouhou dobu po 
druhé světové válce. 
Pamatujte na včasnou rezervaci místa 
na čísle 608 943 568, nebo fb: Cafe ga-
lerie Zelený dům, či na e-mailu: gale-
rie@cafegaleriezelenydum.cz. Pro za-
čátek roku 2020 je program Zeleného 
domu myslím velmi zajímavý. Udělej-
te si čas a zavítejte k nám v nevlídném 
lednu.
Krásný, šťastný a kulturní rok 2020.

Martina Schiffmannová

Zelený dům v lednu

INZERCE

KULTURA



Advent v muzeu
Letošní advent začal s lehkým předstihem, a to 27. 11. 
v  Újezdském muzeu výstavou Hany Líbalové „Vánoce“. 
Termín jsme kvůli správnému načasování spolu hleda-
ly téměř dva roky. A čekání se vyplatilo! Výstava otevřela 
adventní čas v „předvečer rozsvícení újezdského stromu“. 

Výborným nápadem byla stěna zaplněná cizojazyčnými 
překlady Vánoc a Nového roku ve třiceti pěti jazycích, kdo 
chtěl, mohl se inspirovat paní Líbalovou vyrobenými věnci 
a stromečky. Výstava byla opravdu pestrá, objemná a pře-
hledná - od historie staročeských zvyků, přes příběh Rybo-
vy Mše vánoční, Ladovy Vánoce, vánoční cukroví, betlémy, 
poštovní známky, Ježíškova razítka z Božího Daru až po 
sběratelskou vášeň paní Líbalové, kterými jsou PF sbíraná 
od roku 1994 včetně té nejnovější újezdské 2020.
Podvečerní atmosféra vernisáže byla provoněna čerstvě 
upečenou vánočkou, provázena laskavým slovem paní Lí-
balové a jejími tipy na zhlédnutí vánočních výstav nejen 
v Praze. Zazpívaly Sovičky, které zařadily do repertoáru 
novou píseň Nejhezčí svátky. Přítomní ji slyšeli v „soví pre-
miéře“. Vánoční kytice, čaj s originálním PF 2020, množství 
návštěvníků a děkovné zápisy v muzejní knize se staly ur-
čitě prvními hřejivými dárky paní Hany ve vánočním čase. 
My, návštěvníci muzea, jsme pod jejím stromečkem našli 
Lásku, Radost, Spokojenost a Zdraví.

Eva Danielová, 
Újezdské muzeum

Vymyslet nový projekt je jedna věc. Přivést ho k životu je věc druhá. Pokud se ale 
sejdou lidé, kteří si za nápadem stojí a pracují pro něj, je velká šance, že se nápad 
ujme. A musím za sebe, Danielu Janoušovou a Evu Danielovou říct, že se projekt 
Srdcem pro Újezd – Vánoční přání napoprvé povedl. První nebo nultý ročník, jak 
kdo chce, je vždy rozhodující. S propagací jsme začalo již v září a díky sociálním 
pracovnicím se podařilo oslovit mnoho místních seniorů. Slavnostní vyvrcho-
lení proběhlo 12. 12. na vánočním koncertu v Zeleném domě, kde Sovičky pod 
vedením Daniely Janoušové zazpívaly krásné koledy. Několik našich nejstarších 

sousedů, prvních sta-
tečných, jak jsem je 
nazvala při zahájení 
večera, dostalo z ru-
kou malých zpěváčků 
dárky. Dárky, o které si 
senioři napsali do vá-
nočních přání. A co si 
přáli? Je dobré vědět, 
jak se priority s věkem 
mění. Tlakoměry, čokoládu, doma uvařený oběd, vstupenku 
do divadla… A je také dobré vědět, že naši „Ježíšci“ na dárcích 
nešetřili. Do rukou se mi dostaly plné tašky, které výrazně pře-
vyšovaly skromná přání našich nejstarších spoluobčanů. Všem, 
kteří se zapojili, velmi děkuji. Bez vás všech bychom tento ná-
pad k životu nepřivedli. 
Ti, kteří na koncert dorazit nemohli, dostali své dárky v neděli 
15. 12. I přes nepřízeň počasí v podobě vytrvalého deště jsme 
s částí Soviček, paní Janoušovou a několika rodiči navštívili zby-
lé adresy. Nikdo si neumí představit udivené obličeje našich 
obdarovaných, když jim před vrátky malí zpěváčci zpívali ko-
ledy. Od doby, kdy svá vánoční přání odeslali, uběhla spousta 
času a někteří možná i zapomněli. Byl to pocit k nezaplacení. 
V tu chvíli jsou veškeré náklady naprosto nedůležité. Nikdy ty 
udivené obličeje nezapomenu. A pro mě, Danielu a Evu je to 
také ten největší motor, proč do takových projektů jdeme. Dů-
ležité je dodat, že vše proběhlo pouze na základě dobrovolnosti 
a dobročinnosti všech zúčastněných. Původní myšlenka byla, 
aby se tato předvánoční akce stala naší újezdskou tradicí. Pev-
ně věřím, že se i příští rok najde dost lidí na obou stranách, kteří 
budou mít chuť se zapojit a pomoci nám.

Martina Schiffmannová
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V jednom z minulých čísel ÚZ jsme vás informovaly o možnosti vypl-
nění dotazníku spokojenosti.  Cílem ankety bylo zjistit, do jaké míry 
jste se službami knihovny spokojeni. Také jsme chtěly získat podněty 
ke zlepšení služeb knihovny. Až do konce listopadu jste měli možnost 
krátký dotazník vyplnit – ať už v knihovně nebo na webu.
A jaké jsou tedy výsledky? Do vyplnění se zapojila necelá stovka čte-
nářů, z větší části ženy. Více odpovídali pracující před důchodci. Do-
zvěděly jsme se, že polovina čtenářů navštěvuje knihovnu pravidelně 
jednou za měsíc a většině vyhovuje otevírací doba, která je nyní nově 
rozšířena o osm hodin týdně. Těší nás, že jsou čtenáři většinou spoko-
jeni s knihovním fondem, a to jak s knihami pro dospělé, tak pro děti. 
Naučná literatura není příliš využívána, do budoucna bychom ji chtěly 
obnovit a doplnit, a tím o ni zájem zvýšit. Podle námětů v dotazníku 
jsme některé knihy dokoupily a jiné ještě dokoupíme. Připomínáme, 
že je stále možné napsat buď v knihovně nebo e-mailem tipy na knihy, 
které u nás postrádáte.
Z dotazníku dále vyplynulo, že web knihovny a přístup k internetu 
není téměř vůbec využíván. Kopírování a tisk byly delší dobu mimo 
provoz, proto nebyly v dotazníku hodnoceny kladně. Tyto služby jsou 
již plně funkční. 
Jistě jste mnozí z vás zaznamenali, že místo pěti veřejných počítačů 
máme pouze dva. Ve vzniklém prostoru počítáme v příštím roce zřídit 
odpočinkovou zónu, která zde podle názoru čtenářů chybí. Dětské 
oddělení máme zvelebené krásnou výmalbou zdí znázorňující roční 
období a doplnily jsme ho tolik žádaným sedacím vakem, ke kterému 
přibude ještě další.
Velice mile nás potěšilo, že naše práce je čtenáři hodnocena jako vý-
borná. Tímto vám ještě jednou děkujeme za vyplnění dotazníku, va-
šich názorů si vážíme a pokusíme se splnit další doporučení.

Jitka Kašparová a Pavla Jakubcová, 
knihovnice

Knihovna: 
internet a naučná 
literatura už netáhnou

Radostně úvodem: 13. ledna 2020 dokončí pro nás pan dr. Pavel Titz své 
povznášející putování Za neevropskými antickými památkami UNESCO 
povídáním o místech, na která v předcházejících čtyřech besedách už 
nezbyl čas. Místo i čas konání zůstávají beze změny. Pozvánka platí pro 
registrované účastníky.
Na XXX., tak trochu jubilejní akademii, k nám zavítá již několikrát s nadějí 
inzerovaný host - dr. Petr Hora-Hořejš – publicista, scenárista, spisova-
tel, mj. autor patnácti dílů (zatím) výpravného historického cyklu Toulky 
českou minulostí. V letech, ve kterých nemohl publikovat, psal pod pseu-
donymy (Péťa Vařič, Péťa Rodič, Petr Hora) naprosto nezaměnitelné fe-
jetony do Mladého světa. Některé vyšly posléze i knižně. Pan lektor nám 
nabízí následující program ve čtrnáctidenních odstupech:
1) 20. ledna: Naše dějiny jedním tahem - opovážlivě zjednodušený po-

hled na naši minulost. Po celé věky se pokoušíme dohnat vyspělejší 
a starší kultury na  „západě“.

2)  3. února: architekt Josefa Hlávka - dramatický osud velkého stavite-
le, workoholika a především největšího českého filantropa.

3) 17. února: prof. Rudolf Jedlička, obětavý lékař, mj. zakladatel Jedlič-
kova ústavu pro těžce fyzicky handicapované děti. S panem profeso-
rem nahlédneme i do ordinace za císaře pána.

4) 2. března: TGM – velikán a idealista, po němž se nám stýská.
S ohledem na předpokládaný velký zájem budoucích akademiků prosím 
o nutné vyplnění a odevzdání přihlášek, které jsou tradičně k mání v podatel-
ně Úřadu MČ Praha 21.
Za Komisi volnočasových aktivit 

Petr Mach 

Tak trochu jubilejní akademie

KNIHY PRO DOSPĚLÉ
 Patrick Taylor – Doktore, to bude v cajku!
 Beatrice Landovská – Nikdy není pozdě 

na šťastné dětství
 Nora Roberts– Spodní proudy
 Jussi Adler-Olsen – Oběť 2117
 Ivanka Devátá – Džungle v kuchyni
 Lucie Hlavinková – Kdo šije u Podolské?
 Wilbur A. Smith – Kobaltové nebe
 Radkin Honzák – Vyhořet může každý
 Dominik Dán – Pohřbeni zaživa
 Norman Eisen – Poslední palác
 Ivana Ondriová – Vůně nebe
 Dalibor Vácha – Za svobodu. Román 

o československých legiích ve Francii
 Alison Weir – Anna Klevská. Královna 

s tajemstvím
 Heather Morris – Cilčina cesta
 Praha v množném číle. Antologie povídek 

českých spisovatelů o Praze
 Hovory s doktory. 12 pohledů na zdraví, 

lásku, víru a život
KNIHY PRO DĚTI
 Karel Kovy Kovář - iPohádka
 Jeff Kinney – Deník malého poseroutky. 14. díl
 Ladislav Hruška – Průšvihy drzého (zá)školáka
 Katja Frixe – Čarokrásné knihkupectví. 

Kámoškami napořád
 Petra Soukupová – Klub divných dětí
 Pavel Brycz – Kdo se bojí, nesmí do školy!
 Daniela Krolupperová – Vánoční pohádka. 

Proč nosí Ježíšek dětem dárky
 Anna Todd – Sestry Springovy

Nové knihy

Sovičky zpívaly 
v kostele
V úterý 17. 12. odzpívaly sovičky svůj po-
slední koncert v roce 2019, popáté o Vá-
nocích ve farním kostele Povýšení sv. Kří-
že v Praze - Kolodějích, opět za doprovodu 
paní učitelky Daniely Janoušové a pana 
Jeronýma Klimeše, který k některým 
skladbám udělal vlastní aranžma. Koncert 
sestavený z dvaceti pěti koled a novějších 
vánočních písní, trval celou hodinu a škol-
ní sovičky i letos podpořily zpěvem paní 
učitelky včetně paní ředitelky.

Eva Danielová



Každý, kdo občas zavítá na někte-
rou z kulturních akcí v Újezdě, toho 
bělovlasého a věčně usměvavého 
pána nemůže přehlédnout. Obzvlášť 
tehdy, když se chopí slova. Kromě 
kultivovaného proslovu, který by 
mu mohl závidět lecjaký politik, totiž 
obecenstvo rád překvapuje zmínkou, 
že je o něco málo mladší než naše re-
publika. A skutečně – Miloš Schmidt 
v  týdnu před Vánocemi oslavil krás-
né 95. narozeniny. 
Pan Schmidt je tak jedním z nejstar-
ších starousedlíků. I když, jak sám 
říká, bydlí v Újezdě teprve od svých 
dvou let, neboť je rodákem z Kralup 
nad Vltavou. Ani tato informace není 
tak úplně přesná. Žije totiž v domě po 
rodičích na Nové Sibřině, která byla až 
do roku 1953 samostatnou obcí. Obcí, 
kde to opravdu žilo. „Pomalu v  kaž-
dém domě tu byl za první republiky 

nějaký řemeslník nebo obchodník. 
Jen mléko se prodávalo na čtyřech 
nebo pěti místech. Jeden mlékař kaž-
dé ráno zapřáhl svého psa do vozíku 
a jezdil pro konve mléka na Sibřinu,“ 
vypráví jubilant. „Vyhlášený byl kolo-
niál pana Novotného na Blatově, tam 
se dalo sehnat všechno – i když to 
bylo tehdy až u sousedů,“ dodává. 
První republiku považuje Miloš Schmi-
dt za vůbec nejlepší dobu, kterou ve 
svém životě zažil. A to i v Újezdě. „Jen 
na Nové Sibřině byly dva ochotnické 
spolky, troufly si klidně i na operetu, 
jezdil k nám hostovat tenorista Národ-
ního divadla. Když se hrálo nebo se 
pořádala nějaká spolková akce v sále 
hospody, bylo plno, U Smolíků bývala 
každý měsíc velká tancovačka,“ líčí. 
Rád vzpomíná i na kino, které pama-
tuje ještě v dobách, kdy se s plátnem 
kočovalo po hospodách. „Pojízdné 

kino provozoval pan Jirouch, hráva-
lo se v hostinci U Přibylů (dnešní Bi-
liár Svět, pozn. red.) a také U Mrázů 
(v místě dnešního Polyfunkčního domu, 
pozn. red.). Nejlevnější vstupenky byly 
do první řady, a to za jednu korunu. 
Dokonce z toho bylo hezké sousloví, 
říkali jsme, že chodíme lízat plátno 
za  korunu,“ pokračuje ve vyprávění 
pan Schmidt. Promítači panu Jirou-
chovi se ostatně v Újezdě zalíbilo, pro-
tože se tu usadil natrvalo. 
Dnes už kino v Újezdě není, naposle-
dy promítalo před 25 lety. Některé 
věci se ale moc nezměnily. Tak třeba 
různá lákadla obchodníkům jak si za-
jistit věrnost zákazníků. „V  koloniále 
jsme za každý nákup dostávali značku 
na papírovou kartičku. K desátému 
nákupu pak vždy něco zdarma,“ vzpo-
míná újezdský pamětník a vzápětí 
připojuje i vzpomínku na cestování 
vlakem. „Chodilo se pěšky na nádra-
ží, vlaky bývaly stejně jako dnes plné. 
S tím rozdílem, že nikdo nekoukal do 
mobilu, lidé se znali a zdravili, ve vla-
cích bývalo veselo, chlapi hráli karty, 
ženy pletly,“ líčí pan Schmidt. 
Ne vše v jeho životě bylo ale tak uvol-
něné. Jeho ročník z gymnázia v  Čes-
kém Brodě byl nuceně nasazen, matu-
ritu tak jako ostatní dostal až po válce 
z rozhodnutí ministerstva školství. Na 
Karlově univerzitě Miloš Schmidt vy-
studoval historii a  zeměpis. Jako syn 
politicky nespolehlivého ministerské-
ho rady, který pracoval v Patentním 
úřadu, si vojnu odkroutil u nechval-
ně známých Pomocných technických 
praporů (PTP) a s lopatou v ruce tak 
stavěl například Ústřední vojenskou 
nemocnici. První umístěnku jako uči-
tel dostal pan Schmidt do Vilémova u 
Kadaně, kde měl ve třídě děti volyň-
ských Čechů. Teprve v roce 1954 byl 
uvolněn pro osmiletku v Klánovicích, 
později stál nejen za katedrou, ale 
školství poznal v Ústředním pedago-
gickém muzeu i v teoretické rovině. 
Po roce 1989 se pan Schmidt vrhl 
do organizování kulturního dění 
v  Újezdě, před patnácti lety zakládal 
Újezdské muzeum, kde byl kuráto-
rem několika podařených výstav. 
A také hodně cestoval. „Projezdil jsem 
Asii, dostal se až do Austrálie a ještě 
před dvanácti lety jsem s jednou par-
tou vyrazil na Špicberky,“ vyjmenová-
vá čerstvý jubilant. A jaký recept na 
dlouhověkost má? Kromě decentního 
popíjení červeného vína především 
dobrou náladu. „Nebrat věci příliš 
vážně. A také se donutit stále něco 
dělat,“ zakončuje své vyprávění čers-
tvý pětadevadesátník Miloš Schmidt. 

Blahoslav Hruška
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Recept na dlouhé žití?
Nebrat věci vážně
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Zvykli jsme si, že v Újezdě žijí různí za-
jímaví lidé, kteří jsou aktivní v nejrůz-
nějších oborech. Měl jsem schůzku se 
slečnou Hanou Hendrychovou, která 
je závodní tanečnicí a dosáhla už na 
nejvyšší výkonnostní třídu „M“ v latin-
skoamerických tancích.

Hanko, dovolte, abych se vás ze-
ptal, kde a kdy jste začala tanco-
vat?
Začala jsem v tanečním kroužku  tady 
v Újezdě, když mi bylo šest let. Ale už 
v jedenácti jsem se s tanečním part-
nerem osamostatnila a přešla k pro-
fesionálnímu trenérovi a začala se 
tancem zabývat na závodní úrovni.

To znamená, že máte stálého part-
nera a trenéra?
Přesně. Najít partnera je v tanci velmi 
důležité. Zkoušíte inzeráty, Facebook, 
Český svaz tanečního sportu. Já se na-
konec spojila s Kryštofem Pallasem, 
který je o 2 roky starší, musím proto 
soutěžit ve starších kategoriích.  Spolu 
si vyhovujeme pracovně i soukromě 
a bydlíme i v nepříliš vzdálených praž-
ských čtvrtích. Naším trenérem se stal 
Marek Dědík, kterého asi znáte z pořa-
du StarDance – Když hvězdy tančí. To 
je dobrý základ pro úspěšnou kariéru.

Jak vypadá život tanečnice?
Já chodím normálně do základní školy 
a každé odpoledne trénuji. S partne-
rem  4 – 5 hodin denně. O víkendech 
bývají soutěže nebo kempy, takže ta-
nec hodně určuje moje možnosti být 
s kamarády. Jsem z  tancování nadše-
ná, takže zatím zvládám to odříkání. 
Uvidím od příštího roku. Chtěla bych 
postoupit na Střední odbornou školu 
pro administrativu EU v Horních Po-
černicích. To by mi dovolilo skloubit 
studium s tancováním. Můj partner, 
Kryštof, to udělal podobně, také si vy-
bral školu, která mu umožňuje denně 
trénovat.

SOŠ pro administrativu EU – to vy-
žaduje znalost cizích jazyků…
To mě právě láká. My na soutěže 
s  partnerem také cestujeme do za-
hraničí a vyjednávání různých aranž-
má si stále více vyřizuji sama, přebí-
rám si tuto agendu od mé maminky. 
V hotelu, na letišti, ale i při samot-
ných vystoupeních a různých soutě-
žích a exhibicích se také musíme do-
mluvit. 
Ona naše dohoda s trenérem kvalit 
Marka Dědíka už sama naznačovala, 
že s tanečním partnerem Kryštofem 

máme určité ambice a vystupování v 
zahraničí k nim patří.

Jak jsou vlastně sportovní tance 
v Česku a ve světě organizovány?
V Česku je tanec zastřešen Českým 
svazem tanečního sportu, u kterého 
jsme registrováni.  Na mezinárodní 
úrovni je to World Dance Sport Fede-
ration. Jsme děleni podle výkonu do 
sedmi tříd a z té nejnižší do vyšších 
postupujeme tím, že splníme kritéria: 
zvládnout pro každý tanec krokové 
variace požadované obtížnosti, získat 
alespoň 200 bodů v určených taneč-
ních soutěžích, a navíc v nich dosáh-
nout minimálně 5 finálových umístě-
ní. Nám s Kryštofem se již podařilo 
dostat se do nejvyšší třídy „M“ v latině 
a ve standardu nám k této třídě chybí 
už pouze jedna kvalifikace. Zařaze-
ní do třídy nám už zůstane. Taneční 
soutěže organizují pořadatelé pod 
hlavičkou ČSTS v různých městech 
a sálech. Nejvyšší bodové hodnocení 
lze získat v takzvané superlize. Nej-
známější soutěže se u nás organizují 
v Praze v Lucerně nebo Fóru Karlín, 
ale samozřejmě i třeba v Brně, Ost-
ravě a na řadě dalších míst. Hodně to 
záleží právě na pořadatelích a jejich 
možnostech. 

Jaká je konkurence?
Veliká. Je hodně tanečních kroužků 
a kurzů po celé republice, StarDance 
je velká propagace i pro lidi, kteří se 
o tanec tolik nezajímali, existují profe-
sionální trenéři, krejčí, maskéři. Nám 
navrhuje kostýmy náš trenér a  radí 
i s celkovou vizáží líčení a účesů. Díky 
jeho kontaktům nám pak krejčí naše 
taneční šaty šijí. Na standardní tance 
střídám na sezónu dvoje, na latinské 
i čtvery. Celou kolekci obnovujeme 
vždy na celou sezónu, tzn. na období 
přibližně podzim – konec jara. O dob-
ré trenéry je zájem, i  když konku-
rence se i tady zvětšuje. My našeho 
trenéra plně respektujeme, nejen, že 
pod ním trénujeme, on i tvoří aranž-
má a choreografii a jezdí s námi na 
soutěže.

Jak vypadá takový soutěžní den?
Ono když musíte být připraven ráno 
v 8 hodin na parketě třeba v Ústí nad 
Labem, tak to znamená ve tři hodiny 
ráno vstát. Až 3 hodiny trvá česání, 
líčení, hnědění – v tom mám zastání 
u mamky, je kadeřnice, pak hodina 
cesta a v 7 ráno jste na místě. Pře-
vléknout, rozhýbat a v 8 hodin jste 
připraveni. A když v jeden den jede-

te postupové soutěže i ligu, skončíte 
pozdě večer, v nohách máte dvanáct 
kol, tedy 60 tanců a ještě v noci přejíž-
díte do Polska nebo Německa. Abys-
te se mohli zúčastnit WDSF soutěží, 
tak tanec musíte mít opravdu rád.

Vypadá to jako pořádná dřina, jaké 
máte plány do budoucna?
Plány mám. Sama i s tanečním part-
nerem. Závodní tancování vyžaduje 
čas, a to zase chce disciplínu a organi-
zaci. Chceme se dostat v této sezóně 
do finále mistrovství České republiky 
v kategorii mládeže. A já chci na ta-
kovou střední školu, která mi umožní 
plně se zabývat tancem i nadále. Pak 
pomýšlím na studium na vysoké ško-
le a v tanci bych se chtěla stát trenér-
kou. Tak uvidíme.

Pomáhá Vám nějak při studiu 
a tančení to, že bydlíte v Újezdě? 
Moji rodiče zde žijí velmi dlouho, já 
se sem narodila. Je fakt, že doprava 
odsud je snadná a i v okolí jsou mož-
nosti studia a práce. Za domem má-
me les a u domu zahradu, takže mám 
kde si ulevit a relaxovat, když je toho 
někdy hodně. 

Hana Hendrychová (14) - Žákyně 
základní školy, v dubnu 2020 bude 
dělat přijímací zkoušky na Střední 
odbornou školu pro administrativu 
EU. Tančí závodně tři roky, má kvali-
fikaci třídy „M“ pro latinské tance a ,, 
A“ ve standardu. Za největší taneční 
úspěchy pokládá 3. místo na WDSF 
soutěži v Albánii, 9. místo na mistrov-
ství ČR v latinských tancích a 1. místo 
na mistrovství ČR družstev v latině. 
Mluví anglicky, španělsky a největším 
koníčkem je tanec a cestování, což se 
jí zatím plní.

Pavel Moudrý

Máme trenéra ze StarDance
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Listárna
Na ZMČ 11/2019 si postěžovala místostarost-
ka Kopecká, že při jednání na MHMP ohledně 
zdrav. střediska Rohožník (ZSR) jí bylo sděle-
no, že část opozice píše na MHMP e-maily 
a díky nim bylo zastaveno jednání o přeúče-
lování dotace na rekonstrukci ZSR, o kterou 
vedení radnice na MHMP usiluje.
Zatímco Pirátská strana udává vládu ČR 
v  Bruselu, představitelé PaS jako věrní fá-
mulové se takto činí na komunální úrovni 
a žalují na MHMP. Překvapivě po zveřejnění 
tohoto zavrženíhodného jednání se nikdo 
z přítomných PaS k tomu nepřihlásil a pouze 
se zmohli ústy pí Kučerové na konstatování, 
že to jsou polovičatá a nepodložená obvinění 
a p. Havrda prý této politické hře nerozumí.
Odvahu tuto informaci odmítnout jako ne-
pravdivou však ani jeden neměl. A tak se 
znovu naskýtá otázka, k čemu nám jsou PaS, 
když místo plnění svých volebních slibů žalují 
MHMP a na ZMČ obstruují a prodlužují jed-
nání do neúnosné délky, aniž by měli cokoliv 
řádně připravené či podali nějaký srozumi-
telný návrh, který by bylo možné realizovat. 
Popravdě řečeno za celý rok 2019 nepodali 
na ZMČ jediný (!) návrh na usnesení, který by 
se týkal realizace jejich politického progra-
mu, kterým nalákali voliče.
A tak se z fanfarónských slibů o přeměně 
Staroklánovické na důstojnou městskou tří-
du či předvolebního hesla „Domlouvat se, 
ne pomlouvat“ stalo jen to žalování. Nebo se 
snad PaS domnívají, že ono žalování je před 
volbami slibovanými „nezbytnými kroky pro 
rozšíření zdravotních a soc. služeb“? Odpo-
věď už nechám na voličích.

Jiří Lameš

ŽALOBNÍČCI OBČANÉ JAKO RUKOJMÍ
Nehledám nic vznešeného na akci kácení topolů, ze kterých jak se 
během vegetačního období ukázalo, pouze jeden měl pár proschlých 
větví, ale zaráží mě chování starosty, který neváhal vzít si občany využí-
vající zastávku Rápošovská jako rukojmí, aby si vydupal svoje a na truc. 
Nelogické bylo, že se jednalo o topoly, jejichž větve rostou převážně 
vertikálním směrem a vytvářejí naprosto charakteristickou korunu. 
I kdyby se skutečně jednalo o suché stromy, nemohly by zpoza plotu 
nikoho na zastávce ohrozit. Vytváření dodatečných racionalizačních 
schémat na iracionální prvky chování, je právě nejcharakterističtější 
znak psychopatické osobnosti. Proto jsem čekal, že nějak rozumně 
tento svůj krok vysvětlí. Po přečtení prosincového ÚZ jsem však byl 
zklamán, protože jsem se dočkal pouze sebechvály nad zprovozně-
ním zastávky, kterou tak absurdně nechal zavřít. Že by snad závodil se 
svým stranickým kolegou z Řeporyjí, kdo zrežíruje absurdnější divadlo?
Také mě překvapila reakce jednoho z opozičních zastupitelů, jehož 
příspěvky v ÚZ a SÚL jsou často na hranici paranoidního stihomamu, 
který ale tentokrát jednal naopak velice souhlasně. Jsem z toho trochu 
smutný, protože některé osobnosti z jejich sdružení jsem dřív volil za 
své zastupitele a cítím se zklamán.

Ing. Jiří Šašek

Vážení, rádi bychom Vám co nejsrdečněji poděkovali za pomoc při orga-
nizaci 17. ročníku celonárodních sbírkových dní Světlušky. Vřele děkuje-
me také všem dobrovolníkům, bez jejichž ochoty a nasazení by Nadační 
fond Českého rozhlasu nemohl pomáhat tolika nevidomým a těžce zra-
kově postiženým dětem i dospělým. Velmi si Vaší podpory vážíme.
Veškeré informace o Nadačním fondu Českého rozhlasu a projektu 
Světluška včetně přehledů, kde peníze přesně pomáhají, naleznete na 
našich internetových stránkách www.svetluska.net a na Facebooku.
Přejeme Vám mnoho úspěchů ve Vašich dalších aktivitách.
S velkým díkem a úctou

Karin Kovaříková,
Světluška/Nadační fond Českého rozhlasu

PODĚKOVÁNÍ ZE SVĚTLUŠKY

SLOUPKY ZASTUPITELŮ

Vážené kolegyně a kolegové, spolupracovníci ve škole i na úřadě,
dovolte, abych Vám všem poděkovala za těch pár měsíců, které jsem 
strávila mezi Vámi. Zpočátku to vůbec nebylo jednoduché, a tak děkuji 
za vysoké nasazení, vstřícnost, kreativitu, pohodu, děkuji za to, že jste 
nekoukali na hodinky a že jsme společně zvládli spoustu práce. A ještě 
určitě zvládneme.
Zároveň děkuji i všem újezdským, kteří mě stačili vzít mezi sebe.
Přeji nám všem krásný a pohodový nový rok 2020, hodně zdraví, přátel 
a spoustu dobrých lidí kolem sebe.

Hana Cermonová, 
ředitelka Masarykovy ZŠ

PODĚKOVÁNÍ

Tímto bychom chtěli poděkovat celému týmu 
dětí a dospělých, kteří jste se podíleli na orga-
nizaci adventních dílniček pro děti ve škole. 
Byl to pro nás moc příjemný podvečer, potkali 
jsme staré známé a odnesli kromě milého po-
citu i pěkné výrobky. Upřímné díky za váš čas, 
který jste nám ostatním věnovali. 

Janouškovi

PODĚKOVÁNÍ 
ZA ADVENTNÍ DÍLNY

MUDr. Zuzana Dastychová 
(Občanská demokratická strana) 
Vážení Újezďáci, zdravím Vás v  roce 
2020. Uzávěrka ÚZ byla v roce mi-
nulém, tak vás nemohu informovat, 
jak dopadl rozpočet na letošní rok, 
protože zastupitelstvo zasedalo až 
po uzávěrce. Ale jak jsem se dlouho 
nořila  do hory podkladů, tak myslím, 
že rozpočet byl připraven odpovědně 
a věřím, že to dopadne dobře. V tom-

to roce nás zase čeká mnoho práce. 
V mojí oblasti  se snad podaří pokro-
čit v rekonstrukci  střediska zdravotní 
a sociální péče na Rohožníku a ná-
sledně řešit navazující služby a jejich 
rozšíření.
Co se týče aktivit našich seniorů, ať je 
to SPCCH, KAS, klubovna, akademie 
třetího věku a ostatní, nemám strach. 
Fungují spolehlivě, o nápady nemají 
nouzi a dokáží je realizovat. Teď, když 

si senioři (i rodiče dětí) oddychli při 
znovuotevření zastávky v Rápošov-
ské, věřím, že se podaří parkování 
u  nádraží. Vnímám, že cesta k vlaku 
bez možnosti zaparkování je pro star-
ší a zdravotně postižené náročná, ně-
kdy i nemožná.  Stejně tak pro matky, 
na které čekají děti a musí domů do-
valit nákup. Je  toho ještě hodně, na 
čem je potřeba zapracovat, ale to až 
příště a konkrétně. Hezký rok 2020.
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Ing. Marie Kučerová 
(PIRÁTI A STAN PRO ÚJEZD)
Novoroční zamyšlení. Narodila jsem 
se na Vltavě, na ostrově Štvanice a ce-
lý život se považuji za Pražáka, mám 
Prahu ráda ve všech jejích místech 
a podobách. Když jsem se před se-
dmnácti lety přistěhovala do Újezda, 
překvapilo mě, jaký důraz zdejší lidé 
dávají na to, že se v Újezdě narodili 
nebo jak dlouho tu žijí, jako by délka 
života v Újezdě dávala jakousi jinou, 
vyšší kvalitu jejich názorům a posto-
jům. Jak šla léta, pozvolna jsem si 

uvědomila, že Újezd je obec trojího 
lidu. Nejstarší je lid starousedlý, věr-
ný své obci, žijící zde často již po ge-
nerace. Je to lid pospolitý se zájmem 
o místní dění, sousedé, kteří si vidí 
až do talíře a vědí, co kdy komu kdo 
provedl. 
Lid druhý je lid rohožnický, který sem 
z moci úřední vnikl v dobách, kdy se 
Praha připojila k Újezdu. Je to lid troj-
vrstevný, generace prvních obyvatel, 
nyní seniorů, jejich dětí a vnuků. Vy-
značuje se soudružností, což je dáno 
častou profesní sounáležitostí a také 

i sevřeností malého sídliště, kde si 
děti odmala hrají spolu mezi domy. 
Lid třetí je lid naplavený sem se svý-
mi domečky v posledních desetile-
tích. Je to lid zhusta vzdělaný, poctivě 
platící své hypotéky, a cítí se kos-
mopolitně, tedy pražsky. Vyznačuje 
se občas nižší mírou zájmu o místní 
dění, ale když něco chce, umí si to 
prosadit. Trojí lid dává naší obci pes-
trost a vyváženost a tak si přejme do 
nového roku, abychom spolu ve své 
různosti dobře, s respektem a hlavně 
s úsměvem vycházeli.

Mgr. et Mgr. Marek Havrda, 
Ph.D (PIRÁTI A STAN PRO ÚJEZD)
Podle návrhu rozpočtu na rok 2020 
předkládaného Radou MČ (ODS 
a ANO) má naše obec přímo hospo-
dařit s téměř 100 mil. korun. Rozpo-
čet je navrhován jako schodkový, tzn. 
útrata bude o 9 mil. vyšší než příjmy. 
Schodek je navrhován přesto, že 
oproti roku 2019 obec dostane o cca 
3 mil. Kč více z daní, od státu a od 
hl. m. Prahy. Schodek má být uhrazen 
z rezervy, kterou by bylo lépe neprojí-
dat, ale šetřit např. na povinné spolu-
financování projektů z fondů EU.  
Přes navržený schodek se oproti ro-

ku 2019 má škrtat o stovky tisíc té-
měř ve všech věcných kapitolách: 
Školství, mládež a sport, Zdravotnic-
tví a  soc. péče, Městská infrastruk-
tura i  Doprava (snížení na opravy 
komunikací a chodníků o 4,5 mil.). 
V  dopravě jsou navrženy jen malé 
investiční akce, rekonstrukce ul. Hu-
lická a zastávky Rohožnická a Blatov). 
V  kap. infrastruktura, se má realizo-
vat pouze jedna investiční miniakce 
za 70 tis.: oplocení tříděného odpadu. 
Naopak dojde k navýšení nákladů na 
úřad o cca 7 mil. Kč. Jedná se přede-
vším o 5 mil. na platy a povinné pojiš-
tění a dále vyšší nákupy od externích 

dodavatelů, např. pronájem kopírek 
200 tis., pohoštění pro kancelář sta-
rosty o více jak 100 tis. nebo navýše-
ní výdajů na IT pro úřad o stovky tisíc 
korun. 
Na posledním jednání zastupitel-
stva v roce 2019 budeme navrhovat 
úspory na chod úřadu a naopak na-
výšení na služby občanům, přede-
vším seniorům (např. na dopravu 
k lékařům). Rozpočet musí reflekto-
vat nejen potřeby úřadu, ale i obce 
a  občanů. Šetření na službách pro 
občany by vždy mělo být až na po-
sledním místě, ne naopak, jak to na-
vrhla ODS s ANO.

Petr Duchek (PATRIOTI)
V ÚZ 12/2019 jsem se ve sloupku 
zastupitelky Kučerové (PaS) opět 
dočkal (posedlé?) pozornosti. Kvůli 
„vydání“ Mimořádného OKA. Ukážu 
vám jen některé nesmysly, protimlu-
vy či absurdity pí zastupitelky:
1. „Poněkud naivní aranžmá, že bý-
valý šéfredaktor Duchek nic neovliv-
ňuje, to vše píše a řídí „redakce“ … je 
nevěrohodné,“ napsala. Aniž budu ro-
zebírat mou rezignaci na funkci, tiráž 
OKA, představení nového šéfredak-
tora, odpovím stejnou mincí. Pí Ku-
čerová ve svém sloupku (ÚZ/6/2019) 

napsala, že PaS „žádali odvolání pana 
Duchka z redakční rady (ÚZ) a doplně-
ní alespoň jedné námi navržené ne-
závislé osoby.“ Poněkud naivní aranž-
má, že by politické uskupení navrhlo 
nezávislou osobu, je nevěrohodné. 
Tomu by nevěřili ani dětští čtenáři le-
gendární „Sedmičky pionýrů“.
2. V tomtéž sloupku si stěžovala na 
mé jmenování do redakční rady ÚZ, 
aby za půl roku v ÚZ/12/2019 napsa-
la, že „Jako pozitivní krok jsme před 
rokem ocenili informaci, že pokud ra-
da jmenuje zastupitele pana Duchka 
do redakční rady Újezdského zpravo-

daje, nebude vycházet … OKO.“ Hra-
nice mezi stěžováním a oceněním je 
u pí Kučerové zjevně kluzká jako otá-
čivost korouhvičky ve větru.
3. V OKU jsou vše nepravdy, polo-
pravdy, fantasmagorie, plivání špí-
ny, pomluvy a lži (rozšířeno i o názor 
zast. Říhy /PaS/ na ZMČ). Ohodno-
tit takto i práci zastupitelů za PaS 
v  Kontrolním výboru (KV) je nevída-
nou střelbou do sebe (pí Kučerová 
je předsedkyní KV!!) a vlastních řad, 
protože OKO přetisklo bez úprav zá-
věry kontrol KV.
Je dobře, že není starostkou…

Zdeňka Hubínková (Občanská 
demokratická strana)
Mojí zastupitelskou „parketou“ jsou 
finance. A to nejen proto, že jsem 
předsedkyně fin. výboru, ale hlavně 
proto, že je to i moje oblast profesní. 
Jistě mi dáte za pravdu, že bez peněz 
dnes toho moc neuděláme. Nevím, 
zda všichni víte, že jsme obec s tzv. 
přenesenou působností. To zname-
ná, že pro stát vykonáváme určité 
činnosti. Hospodaření obce není jed-
noduché. Obec není firma, a proto 
nemá skoro žádné výdělečné zdroje. 
Stát a hl. m. Praha ze svého rozpočtu 

přidělují určitou částku i naší obci. Bo-
hužel to, co dostáváme, nepokryje ani 
běžné výdaje na aktivity, které jako 
obec s přenesenou působností mu-
síme vykonávat. Přesto i my chceme 
nové chodníky, uklizené ulice a řadu 
dalších věcí, které považujeme za sa-
mozřejmost. Nezbývá nám tedy nic 
jiného než žádat o dotace. Ale ani zde 
není cesta jednoduchá. Abychom se 
mohli o ně vůbec ucházet, je třeba 
mít ve většině případů projekt. A ani 
ten není zadarmo. Když už se podaří 
nějakou tu dotaci získat, je to z 99,9 % 
dotace účelová, tudíž je nutno ji pou-

žít přesně na to, na co byla poskytnu-
ta. Chápu, že veřejnost to nemusí  vě-
dět. Proto mě mrzí, když se dozvídám, 
že se za určité peníze mohlo pořídit 
něco jiného.  Bohužel to občas slyším 
i od těch, kteří vědí, nebo by vědět 
měli. A že by to šlo, pokud by se chtě-
lo. Věřte, že „něco jiného“ by se poří-
dit nedalo, a to z výše uvedeného dů-
vodu - účelovosti.  Myslím si, že toto 
není cesta k lepšímu Újezdu. Pokud 
jej chceme hezčí a útulnější, musíme 
napnout síly všichni, abychom se po-
kusili získat co nejvíce korunek na in-
vestice, které chceme a potřebujeme.
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Chcete 
ušetřit?
Třiďte bioodpad!
Od nového roku v celé Praze.

bioodpad.praha.eu
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V případě, že máte veřejně přístupnou popelnici nebo kon-
tejner na směsný odpad lze stromky volně odložit vedle 
nich, v ostatních případech (činžovní a rodinná zástavba 
nebo nádoby v kleci) prosíme o odložení vánočních strom-
ků k nejbližším kontejnerům na tříděný odpad. Vyhozené 
vánoční stromky rozhodně nepatří do nádob na směsný 
odpad, protože výrazně snižují jejich kapacitu. 
Lidé by měli stromky vyhazovat nejlépe den před odvozem 
komunálního odpadu, aby nedocházelo k jejich přílišnému 
hromadění v ulicích po zbytečně dlouho dobu. Stromky 
jsou do vozů na komunální odpad nakládány v běžných 
svozových dnech a jejich odvoz bude probíhat po celý le-
den a únor.
Výjimka platí pro umělé stromky. Pokud už stromek do-
sloužil, rozhodně nepatří do kontejneru na tříděný či směs-

ný odpad, ale do 
sběrného dvora.

Převzato 
z tiskové zprávy 

Pražských služeb a.s.

Vánoční stromky do popelnice nepatří
ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

INZERCE

RNDr. Pavel Roušar 
(Otevřený Újezd)
Říkal mi kamarád, že sloupky píši pří-
liš negativně. Možná ano. Z radnice 
máme jako opoziční zastupitelé tak 
málo informací, řekl bych skoro žád-
né, a také možnost jakkoliv se pozi-
tivně zapojit do konkrétních projektů 
chybí. Je to škoda a je velmi těžké 
v  takové atmosféře vyplnit smys-
luplně zastupitelský mandát jinak, 
než poukazovat na chyby, kterých se 
současná koalice dopouští. 
Pokusím se dnes trochu pozitivněji. 
Pozorně jsem sledoval projednávání 

rozpočtu na magistrátě a  prostudo-
val si jednotlivé položky, které ovlivní 
v letošním roce i nás. Řada věcí se 
u nás realizuje z rozpočtu hl. města 
Prahy (např. kanalizace a komuni-
kace) a pro rozvoj Újezda je klíčové, 
kolik si magistrát vyhradí finančních 
prostředků na projekty v našem úze-
mí. 
V oblasti infrastruktury jsme získali 
3 mil. Kč. Výborně! Jakákoliv částka, 
která jde na investice do Újezda, je 
skvělá. Je sice pravdou, že v porov-
nání se sousedními MČ jsme získali 
nejméně - např. Koloděje 15 mil. Kč, 

Klánovice 18 mil. Kč nebo Běchovice 
skvělých 55 mil. Kč. Nevadí. Třeba 
se příště koalice ODS + ANO pokusí 
na magistrátě vyjednat lepší pozici. 
Na  případě Běchovic je patrné, že 
sousední radnice dokáže ve spolu-
práci s městem připravovat velké in-
frastrukturní projekty a peníze, které 
do nich magistrát vkládá, význam-
ným způsobem toto území přetváří 
a zlepšují. To ostatně vidí každý.
Vypadá to, že pro naši městskou část 
by bylo pozitivnější mít zde koalici 
s Piráty a Starosty, kteří by na magis-
trátě uplatnili své schopnosti a vliv. 

Každá plet je specifická a potřebuje zvláštní 
péči, proto používáme kvalitní kosmetiku, 
která umožňuje ošetření jak velmi citlivé, tak 
i problematické pleti.
Nabízíme:
 Kosmetické programy dle ročního období
 Hloubkové čistění
 Ošetření pleti s akné
 Chemický peeling
 Mikrodermabraze
 Vosková DEPILACE
 Liftingová masáž obličeje krk a dekoltu

Tel. 776 036 848

INZERCE
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V neděli 1. 12. třída 3. F navštívila ho-
kejové utkání v O2 Areně. Před samot-
ným utkáním jsme zavítali do síně slá-
vy českého hokeje. Každý si vyzkoušel 
přesnost střelby na bránu a její tvrdost. 
Možnost oblékání hokejové výstroje, vý-
běr hokejky a kompletní hru. Utkání se 
dětem velice líbilo. V lednu se těšíme, 
že návštěvu zopakujeme a pojedeme se 
podívat na Jaromíra Jágra. Děkuji za po-
moc při dozoru všem tatínkům. Velice si 
toho vážím.

Zdenka Anna Hrbková, tř. uř. 3. F

Dne 2. 12. 2019 školní družina 3. a 7. odd. 
uspořádala adventní setkání rodičů 
a  dětí. Paní vychovatelka Rozšafná 
upekla perníčky a děti si je rády barev-
ně vyzdobily. Tuto akci doprovázela ko-
ledami a hrou na kytaru p. vychovatelka 
Pincová. I paní ředitelka se zapojila do 
zdobení a ukázala nám svoji uměleckou 
dovednost. O den později proběhlo již 
tradiční setkání rodičů a dětí z 1. a  5. 
odd. ŠD. Všichni se s chutí a elánem 
pustili do tvoření, a i když účast byla le-
tos velká, tak každý si odnášel domů ně-
kolik hezkých dekorací. Společně jsme 
strávili příjemné odpoledne a odměnou 
nám všem byl úsměv našich dětí.

Helena Rozšafná, Dana Drastilová, 
Jana Vinšová, vychovatelky

Dne 9. prosince se vydaly děti ze třídy 
3. B a 1. E na vánoční výlet do Příbrami. 
Největším zážitkem byla jízda důlním 
vláčkem Prokopskou štolou. Navštívili 
jsme i hornický domeček, kde si děti na 
památku upekly perníčky, vyrobily ko-
rálkovou ozdobu, odlily olovo a nama-
lovaly betlémské figurky. Celý výlet se 
dětem moc líbil a už teď se těší na další. 

Tereza Hrubá, tř. uč. 3. B

Předvánoční čas v montessori třídách 
jsme si zpříjemnili mnoha krásnými ak-
cemi. Než jsme se pustili do adventního 
rozjímání, pozvali jsme rodiče na dny 
otevřené výuky, aby se mohli podívat, 
jak to u nás ve třídě chodí. Maminky, ale 
i další členové rodiny našich druháků 
pak velmi ocenili odpolední dílnu, kde 
si spolu se svými dětmi mohli vyzkou-
šet práci s pomůckami. Společně jsme 
zhlédli hudební pohádku, kterou si pro 
nás připravil Východočeský dechový 
kvintet. Druháčci se ještě potěšili krás-
ným filmem Planeta Česko. Naši šikov-
nost, zručnost a pracovitost jsme si pro-
věřili při dřevíčkové dílně i ve svíčkárně 
Rodas v Šestajovicích, kde jsme si vyro-
bili drobné dárečky. Nádherné pocity 
a  zážitky v nás zanechala literárně vý-
tvarná dílna vedená Maruškou a Pavlou 
– autorkami knihy Pohrátky. Prošli jsme 

s nimi po měsících celý rok a jako bonus 
jsme si namalovali svůj strom. Druháčci 
podnikli výlety na výstavy loutek a bet-
lémů ve Chvalské tvrzi a užili si tak opět 
příjemnou atmosféru a profesionální 
přístup tvůrců těchto výstav. V předvá-
nočním čase jsme si opět vzpomněli na 
děti, které měly v životě možná méně 
štěstí, a právě pro ně jsme s velkou ra-
dostí předali v rámci charitativní akce 
„Krabice od bot“ na klánovické sběrné 
místo dárečky. Velmi jsme si užili odpo-
lední vánoční výtvarné dílničky, které 
jsme připravili pro děti a jejich rodiče. 
Vánočně laděné setkání bylo pro všech-
ny krásným zakončením roku.

Martina Lehoučková a Jitka Tmějová, 
třídní učitelky

Je už na naší škole tradicí, že se Mikuláš 
s čertovským a andělským doprovodem 
vždy nečekaně objeví. Napětí ve třídách 
bývá znatelné už od rána - děti totiž ni-
kdy neví, kdy se objeví. Každé zaklepání 
může znamenat, že netrpělivě očekáva-
ná návštěva je za dveřmi. A pak oprav-
du nastane okamžik, kdy vchází do dve-
ří. Mikuláš otevře knihu hříchů, hříšníci 
nastoupí, někteří slibují polepšení, jiní 
se dobrovolně nechají odnést v pytli 
ze třídy. Pomalováni uhelným mourem 
jsou všichni, neuniknou mu ani paní 
učitelky, páni učitelé a paní kuchařky. 
Andělé pak projdou se svými košíky 
a  rozdávají dětem sladkosti, občas se 
i  brambora najde. Poděkování za pří-
jemnou sváteční atmosféru patří všem 
Mikulášům, andělům a čertům z 9. tříd 
a jejich třídním učitelkám za „po čertech 
skvělou organizaci“.

Eva Danielová

Třída 3. A a 3. F společně vycestovaly do 
Divadla kouzel Pavla Kožíška. Vánoční 
speciál je plný úžasných kouzel a legra-
ce nejen pro děti. Po představení pro-
běhlo fotografování a největší úspěch 
měla autogramiáda s panem Kožíškem.

Zdenka Anna Hrbková  (3. F), Magda 
Frantová (3. A)

O adventu se na stěně odpočinkového 
prostoru školy objevilo street art dílo. 
Jeho autory je 15 dětí a jeden akade-
mický malíř. Street art je mění ulice, 
okamžiku, chvilky. A že je ve škole? Pro-
tože děti chtěly zaznamenat tento den, 
okamžik a užít si proces tvorby. Skvělým 
průvodcem jim byl ak. malíř Juraj Ďuriš 
(instagram: duro_duris). Pedagogický 
dozor zajistili Lenka Krupanská a To-
máš Prager. Celá akce proběhla jako 
workshop nových malířských technik. 
Financována byla z EU.

Lenka Krupanská 

ŠKOLA

Advent ve škole
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Ze tříd a chodeb čišela vánoční atmosféra, škola se změ-
nila v „zimní galerii“. Školní dílny na II. stupni se pro 1.- 5. 
třídy na týden proměnily ve vánoční dřevíčkové dílničky 
pana Marka Piskáčka.  Sám je povoláním učitel a na prá-
ci s dětmi je to znát. Vše má připravené, rozmyšlené 
a  děti ho se zájmem poslouchají. Znají ho již od první tří-
dy, protože se svou manželkou Janou jezdí do naší ško-
ly pravidelně již několik let před Velikonocemi a Vánoci. 
Než pustí děti k nářadí, vše jim ukáže, popíše, upozorní na 
detaily a pak už má každý 
připravené své vlastní místo. 
Kluci a holky se vrhnou do 
práce, každý dělá na svém 
výrobku, a když si neví rady 
nebo jsou třeba čtyři ruce, 
sousedi nebo Piskáčkovi rádi 
pomohou. Hoblování, vrtání, 
broušení, šmirglování, malo-
vání si děti užívají a šedesát 
minut rychle uběhne. Je i čas 
na vyzkoušení odvedené 
práce při hře.

Eva Danielová

Nejeden z nás má zkušenost s tím, 
že na něco čas od času čeká. Na 
autobus, na pěknou oslavu, na pro-
dloužený víkend nebo prázdniny. 
Žijeme často v očekávání příchodu 
něčeho pěkného. Čas čekání na pří-
chod Ježíška jsme si v Happy School 
zpříjemnili přípravou českých a ang-
lických Vánoc. Dne 11. prosince jsme 
se potkali s našimi staršími studenty 
v krásné, vánočně vyzdobené třídě 
v ZŠ Polesná, kde na nás čekalo cuk-
roví a další výborné pohoštění.
Společně s našimi lektory jsme si 
povídali o rozdílech v slavení Vánoc 
u nás a ve Velké Británii. Celá akce 
probíhala pouze v angličtině. Děti 
překvapily skvělými vědomostmi. 
Následně jsme si prověřili v kvízu, 
kolik toho o Vánocích ve světě víme. 
I když otázky byly těžké a v cizím ja-
zyce, děti je dobře zvládly. Dozvěděli 
jsme se, kdo přinesl tradici vánoč-
ních stromečků do Anglie, kdo nosí 

dárečky na Štědrý den v Itálii nebo 
co to je tzv. Boxing Day ve Velké 
Británii, odkud do USA přišel Santa 
Claus a mnoho dalších zajímavostí.
Spolu s paní ředitelkou ZŠ Poles-
ná Hanou Cermanovu jsme si za-
zpívali anglické koledy. Atmosféra 
byla výborná, dětem se naše se-
tkání líbilo a co je důležité, mluvili 
jsme pouze anglicky. Velké podě-

kování patří všem spolupracovníkům 
Happy School, kteří setkání připravili, 
paní učitelce Šárce Verešové ze ZŠ 
Polesná a všem dětem, které pod-
pořily příjemné odpoledne dobrým 
cukrovím, anglickou konverzací a vý-
bornou náladou. Těšíme se na další 
podobně vydařené akce v roce 2020.

Eva Stejskalová,
Happy School

Dřevíčkové dílny

Koncert s trochou 
historie 
Naučné a sváteční dopoledne strávily v prvním ad-
ventním týdnu třídy 5. B, 5. E a 5. F na vánočním kon-
certu v Divadle Horní Počernice, který připravili Praž-
ští komorní pěvci. Představili vánoční koledy a písně 
od nejstarších jednohlasých po nejnovější vícehlasé.
Zazněly ty nejstarší dochované: Händelův Mesiáš, 
latinské Adeste Fideles, z 15. stol. skladba Zrození, 
z 16. stol. Jednohlasná skladba V. K. Rovenského Dě-
ťátko rozkošné se nám narodilo. Pěvci vysvětlili dě-
tem, co je to brumendo a při zpěvu vánočního žalmu 
od anglického autora Johna Daulanda si zpívání bez 
otevírání úst vyzkoušeli všichni společně. Představen 
byl rytíř Adam Václav Michna z Otradovic, barokní 
básník, sbormistr, varhaník, autor písně Chtíc abys 
spal. Pěvci zazpívali jeho Nuž andělíčkové, boží po-
slíčkové.
Po písni plné vážnosti a pokory Hle přijde pán, spa-
sitel náš, byly děti seznámeny s historií vzniku koled. 
Obsahem prvních byl příběh o putování do Betléma, 
zasloužil se o to sv. František z Assisi v 11.-12. stol., 
jeho nápadem bylo i zpívání u jesliček. Autorem Tkal-
covské koledy, která vypráví o tkalcích a jejich dár-
cích pro Ježíška, je Jiří Linha. Chybět nemohlo ani 
Hej, mistře, vstaň bystře z České mše vánoční Jana 
Jakuba Ryby. Pak přišla na řadu hudební hádanka - 
za klavírního doprovodu zazpívala studentka Rozálie 
Cermanová píseň ze známé české pohádky a děti 
správně uhádly, že jsou to Tří oříšky pro Popelku od 
Karla Svobody. Úspěch mělo i Cohenovo Hallelujah. 
Na úplný závěr si všichni společně připomněli zvyky 
od Štědrého dne až do Tří králů a zazpívali koledy od 
Rolniček po Veselé vánoce.

Eva Danielová

Advent po anglicku
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Abeceda peněz
Naše třída (spolu s 5.E) se přihlásila 
do programu České spořitelny Abece-
da peněz. Má to prý ukázat školákům, 
jak zacházet s penězi a třeba i jak fun-
guje internetové bankovnictví.  
Zástupci nás chodili pravidelně 
navštěvovat do školy a postupně nás 
seznamovali s koloběhem peněz, 
dokonce jsme pronikli do zákuli-
sí místní pobočky. Představte si, že 
všechny bezpečnostní sejfy jsou již 
obsazené! 
Každá třída si založila svoji firmu, 
zvolila ředitele, jednatele a účet-
ního. Na všech jménech jsme se 
shodli, ale jméno firmy nám dalo 
zabrat.  Vše se zdálo divné. Ale 
Apple je také zvláštní a všichni si na 
to zvykli. Nakonec jsme vymysleli 
CHUŤ5FKY s.r.o. 
Celý projekt vyvrcholil jarmarkem 
11. prosince 2019, kde jsme pro-
dávali všechny naše výrobky: oře-
chy, mýdla, sušené byliny, svícny, 
cukroví, chvojí, jmenovky na dárky, 
zkrátka bylo toho hodně. A protože 
toho bylo hodně, vydělala naše fir-
ma hodně, ale pozor, 3000 se mu-
selo vrátit ČS, jelikož byly vypůjčené 
na materiál. To je úžasné, ne? Další 
jarmark nás čeká před Velikonoce-
mi a ten bude opět charitativní. Už 
se všichni moc těšíme. 

Celá 5. F

Abeceda peněz s Českou spořitel-
nou je projekt, který má školákům 
ukázat, jak správně hospodařit s pe-
nězi. Do třídy za námi přišly paní 
z České spořitelny a pověděly nám 
o projektu. Abychom se dozvědě-
li více, šla naše třída i na exkurzi 
do místní pobočky. Nejdříve jsme 
si museli založit firmu. Zvítězil ná-
zev „Dobrůtky bez éček“. Hlasovali 
jsme o řediteli firmy a ten podepsal 
smlouvu. Spořitelna nám půjčila 
3 000 Kč.
Vrátili jsme se do školy a začali jsme 
vyrábět. Vyráběli jsme vánoční věn-

ce, ozdoby ze skořápky z lískového 
ořechu, cukroví, vánoční přání a hvěz-
dy, sušené ovoce a marmelády.
Přišel den s velkým D a začal jar-
mark. A my se snažili prodat co nej-
více našich výrobků.
Po konci jarmarku jsme netrpěli-
vě čekali, až nám náš ředitel firmy 
oznámí naši vydělanou částku. Vy-
dělali jsme neuvěřitelnou částku 
a těšíme se  jak si ji užijeme. Půjčku 
jsme samozřejmě splatili. To se nám 
ulevilo! 

Za 5. E: Majda, Anet, Barča, Klára, 
Markét, Naty, Viky, Eli, 

Miška, Deny a Simča.

Jak jsme si založili firmu

Galerie
Na plotě
Adventní a vánoční 
čas je sice již za 
námi, malé ohléd-
nutí ale poblíž 
školy stále spatřit 
můžete. Srdečně 
zveme na výstavu 
výtvarných prací 
žáků tříd: 4. A, 4. 
B, 4. C, 4. D, 4. E, 
4. F s motivem 
příchodu Vánoc. 
Výstavu z dětských 
prací najdete v naší 
„galerii Na plotě“, 
která je umístěna 
v Čentické ulici. 
Za loňskými vánoč-
ními svátky se tu 
můžete ohlédnout 
až do 17. 1. 2020.



Újezd má handicap v tom, že jsme „prů-
jezdní obcí“. Většina obyvatel si vše zaří-
dí v Praze, kde jsou povětšinou zaměst-
naní, přijedou domů, zaparkují v garáži 
a pochopitelně se jim již nikam nechce. 
Nakonec neznají ani své sousedy. Pak 
jsou zde však lidé, kteří Újezd spojují. 
V tomto čísle bych ráda představila ně-
koho, kdo vlastně není zástupcem spol-
ku jako takového. Daniela Janoušová je 
krom učitelování na prvním stupni ZŠ 
i  sbormistryní našeho, všem známého 
pěveckého sboru. Její Sovičky potkáte 
při zahajování místních výstav, rozsvě-
cování vánočního stromu anebo při 
tradičním vánočním koncertu v koloděj-
ském kostele…
Tato dáma je v pravém slova smyslu 
srdcařka. Má vystudovanou pedagogi-
ku a děti bez rozdílu miluje. Prý to měla 
vyložené v kartách. Jen chvilku váhala 
mezi učením a dětskou lékařkou. Nako-
nec vyhrála škola. A především speciální 
pedagogika. Naprosto září, když začne 
mluvit o dětech, které jí kdy prošly ru-
kama. 
Jak sama říká, není muzikant a paradox-
ně má raději výtvarnou výchovu. Nicmé-
ně v dětské léčebně Nové lázně v Tepli-
cích, kde začínala, vedla muzikoterapii 
pro děti s mozkovou obrnou. Malí paci-
enti tam někdy trávili i půl roku. 
Na naší újezdskou školu Daniela přišla 
před deseti lety a sbor původně vznikl 
jako školní kroužek. Oproti speciálním 
školám je však u těchto dětí vidět, jak 

kvetou. Na co ve speciální škole po-
třebují tři roky, v klasické škole žákům 
stačí rok jeden. Je skvělé s nimi praco-
vat. Ve  výtvarném kroužku mají děti 
výstavu, kde je ostatní ocení a rodiče 
pochválí. V  pěveckém však zpívají jen 
pro učitele. A rodičům pak říkají, jak jim 
to šlo… A to je jako motivace a odměna 
pro děti málo. Proto Daniela začala hle-
dat, jak tyto malé zpěváčky zviditelnit. 
Asi před šesti lety vznikl pěvecký sbor 
Sovičky. A hned se povedlo zazpívat na 
vánočním koncertu v kolodějském kos-
tele. Od té doby je to již tradiční každo-
roční událost a malí zpěváčci tím velmi 
vyrostli. Ve sboru jsou děti od první do 
čtvrté třídy. A co je důležité si při jejich 
vystoupeních uvědomit? Sbor nacvičuje 
jen jednou týdně! Ne třikrát, pětkrát, 
ale jednu hodinu týdně. Ve sboru jsou 
žáci maximálně čtyři roky. Vyšší třídy už 
bývají náročnější a děti dávají přednost 
učení, jiným aktivitám anebo přípravě 
na gymnázia. Čtvrťáci to drží, jsou skvě-
lí a táhnou celý sbor. Třeťáci umí celé 
texty, druháci chytají texty a refrén, no 
a prvňáčci chytají jen refrén… a tak stá-
le každý rok dokolečka. Pak jsou však 
děvčata, která to opravdu baví a chodí 
si zazpívat alespoň na koncerty. Celé to 
je hlavně pro zábavu. 
Je však skvělé pozorovat, jak se zapojují 
i rodiče dětí. Nejen že na koncerty svoje 
potomky vodí, ale i s nimi zpívají.
Velký dík jim patří především před Vá-
nocemi. Příležitostí ke koncertování je 

čím dál více a je těžké odmítat. Jak však 
sama Daniela se smíchem říká: „Děti to 
zvládnou, ale rodiče by mě už hnali.“ 
A vlastní rodina asi tak… Někdy je toho 
tolik, že se doma diví, když domů dora-
zí o něco dřív. Je dobré si uvědomit, že 
veškeré koncerty, na kterých zpívají, 
jsou charitativní. Naposledy vyzpívali 
peníze na nové, speciálně upravené 
kolo pro holčičku s mozkovou obrnou. 
Na  oplátku by Sovičkám, které děla-
jí radost jiným, udělaly radost třeba 
nové bílé košile, nebo stejná trička na 
koncerty. 
Až zase někdy narazíte při jakékoli pří-
ležitosti na vystoupení malých Soviček, 
nedejte na pár nedokonalostí, které 
zaslechnete. Zazpívejte si společně 
s dětmi, rodiči a nechte se nakazit jejich 
nadšením. A nezapomeňte v duchu po-
děkovat za lidi jako je Daniela Janoušo-
vá. Díky nim se Újezd spojuje. 
Celému sboru přeji mnoho pěveckých 
příležitostí a úspěchů, hodně tolerant-
ních rodičů a především spoustu no-
vých členů a chuti do zpívání.

Martina Schiffmannová
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Nadšení Soviček je nakažlivé 

INZERCE
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V závěru včelařské sezóny, kdy jsou včelstva připravena k zaslouženému 
zimnímu odpočinku, nastává pro včelaře období relativního pracovního 
klidu, které je žádoucí využít k přípravě na sezónu následující. Mezi ne-
dílné oblasti přípravy patří i sebevzdělání, kterému se včelaři z Újezda, 
Běchovic a Koloděj – sdružení pod hlavičkou základní organizace Českého 
svazu včelařů Újezd nad Lesy – věnovali v centru agroenvironmentálního 
vzdělávání v Kožlanech u Plzně, kde se nalézá známý včelařský areál Mája. 
Tematickým zaměřením letošní exkurze, která byla zorganizována za las-
kavé pomoci z programových dotací MČ Praha 21, byly zdroje včelí snůš-
ky v průběhu roku. Pro včelaře z naší organizace se jedná o téma velmi 
aktuální, neboť možnosti a druhová rozmanitost snůšky pylu a nektaru 
jsou významnými činiteli v otázce zdravotního stavu včelstev. Zároveň se 
jedná o téma, které může snadno ovlivnit takřka každý z nás v rámci péče 
o zeleň v okolí stanoviště včel nebo o zahradu.  
Součástí prohlídky areálu byla i komentovaná prohlídka přilehlé zahra-
dy, které se ujal bývalý předseda ČSV, pan RNDr. Václav Švamberk. Pan 
doktor přítomným představil zejména květenu významnou pro závěr léta 
a podzim, což je v přírodě období začínajícího nedostatku. Včelaři se tak 
velmi názornou formou dozvěděli, jaké konkrétní zásahy mohou ve svých 
zahradách provést k pomoci včelstvům v období, kdy příroda nenabízí 
bohaté zdroje. 
V našich podmínkách se jedná o období po odkvětu lip, kdy v zahradách 
můžeme pomoci výsadbou aromatických rostlin, např. levandule nebo 
šalvěje. Za zmínku stojí též krásně kvetoucí třapatky, ořechokřídlec, nená-
ročné, ale efektní rozchodníky nebo slunečnice, které mnoho z nás vysé-
vá do zahrad jako okrasné. Opomenout nelze v tomto období ani známý 
a mezi včelami velmi populární břečťan. 
Závěrem bychom rádi poděkovali Úřadu MČ Praha 21 za poskytnutou do-
taci na zorganizování této odborné exkurze, která by se bez pomoci jen 
těžko uskutečnila. Za újezdské včelaře 

Richard Těhník

Včelaři na exkurzi

Úvodem přejí zahrádkáři všem členům, 
příznivcům a milovníkům přírody v roce 
2020 hodně zdraví, štěstí a ze zahrádek 
jen samou radost. Leden je přípravou 
na jaro, kdy si můžeme nejen v knihách, 
ale již i v obchodech najít to vhodné pro 
naši zahradu. 
Několik stále se opakujících rad:
Zásadně nevyvážíme sníh z cest ven, 
ale na zahradu, prašan je velmi dobrá 
pokrývka proti zmrznutí stále zelených 
a nízkých rostlin, navezením okolo 
stromů a keřů zajistíme dlouhodobější 
půdní vláhu. Je čas udělat si inventuru 

v semenech, přezkoušet jejich klíčivost, 
koncem ledna již můžeme vysévat se-
mena paprik – dlouhá vegetační doba.
Stromy a keře určené k vykácení od-
straňte již v lednu za příznivého počasí, 
nečekejte na jaro, kdy se nakupí naléha-
vé práce. Uklidíte si zahradu a zbavíte 
se velkého množství choroboplodných 
zárodků a také škůdců.
V lednu je nutné oškrábat starou roz-
pukanou borku, postupujeme velmi 
opatrně, abychom nepoškodili vrstvu 
kambia, která je pod kůrou. Pod stro-
mem, až těsně ke kmenu, rozprostřeme 
plachtu a spadlou borku nejlépe spálí-
me. V borce přečkávají škůdci ovocných 
stromů, ale i spory původců chorob, ne-
smí se dostat do země. 
Z lískových keřů odstraníme veškeré 
mladé výhony vyrůstající ze země. An-
grešt a rybíz raší velmi brzy, proto prů-
řez musíme dokončit do konce ledna. 
Pokud jsou holomrazy, musíme zvý-
šit nastýlku u jahod, pokud nemáme 
kompost, stačí sláma, chvoj. Pokud sil-
ně sněží a nemáte svázané jehličnany, 
opatrně oklepejte sníh, mohou se pod 
tíhou sněhu rozlámat 

Použitý vánoční stromeček můžeme 
venku ozdobit malými jablíčky, šípky, la-
tami obilí nebo trav. Připravíme tak hos-
tinu pro drobné ptactvo. V zimě k našim 
obydlím často létají sýkorky, jsou to ne-
smírné pracovnice, denně sesbírají tolik 
hmyzu, kolik samy váží. Sýkorčí rodinka 
za rok zlikviduje až 150 kg hmyzu, jsou 
neustále v pohybu, prozkoumají každou 
větvičku a skulinku na stromě i na zemi. 
Když napadne sníh, nemají možnost si 
potravu obstarat samy, hledají ji u lid-
ských obydlí, jsou to doktoři našich za-
hrad. Opakujeme: krmte pouze dopo-
ručeným krmivem, nikdy ne čerstvým 
pečivem, chlebem, brambory, knedlíky, 
to je jejich smrt. Nejlépe je koupit již při-
pravenou směs s  velkým podílem slu-
nečnicových semen.
O veškerých našich akcích budete infor-
mováni ve vývěsných skříňkách, strán-
kách ÚZ a na zabezpečených webových 
stránkách https://kvetyujezda.ic.cz. 
Za újezdské zahrádkáře

Blanka Exnerová

Zahrádka v lednu 

Sadbové brambory
Kdo jednou zkusil vypěstovat vlastní 
brambory, nemůže přestat a sází ka-
ždý rok.  
Tak jako každý rok zajišťujeme pro 
všechny zájemce sadbu brambor, 
objednávky na telefonních číslech 
281 971 101, 725 325 670 př. Blanka 
Exnerová, do 31. 1. 2020. Je možno si 
objednat: velmi rané, rané, polorané 
žluté a červené.  
Po tomto termínu nemůžeme zaručit 
požadovanou odrůdu ani množství. 

Blanka Exnerová Cvičení pro kardiaky s prvky 
jógy 

a trénování paměti
Tělocvična v Masarykově škole  

Začínáme v pondělí 6. ledna 2020 v 18 hod. 
do 25. 5., tj. 19 x (24. 2.- prázdniny a 13. 3. - 

Velikonoce - zavřeno)
Tělocvična ve škole v Polesné ul.

Začínáme ve středu 8. ledna 2020 v 16 hod. 
do 27. 5., tj. 21x

Cvičení na židlích - sál v Polyfunkčním 
domě, 

od úterý 7. ledna 2020 do 26. 5. od 10 hod. 
tj. 20 x (25. 2. zavřeno – prázdniny)

Přihlásit se můžete přímo v tělocvičnách
Trénování paměti

 vždy 2. pondělí v měsíci, začínáme 13. ledna 
ve 14 hod. v přízemí Polyfunkčního domu.

P O Z V Á N K A
Svaz postižených civilizačními chorobami v ČR, z. s.

v Praze 21-Újezdě nad Lesy
Vás srdečně zve na 

VÝROČNÍ ČLENSKOU SCHŮZI,
která se koná 

v sobotu 8. února 2020 od 14: 30 hod.
v jídelně Masarykovy ZŠ 

Těšíme se na setkání s vámi
Obvodní výbor 

a výbor Základní organizace SPCCH v Újezdě n/L



V sobotu 14. prosince uspořádal Svaz postižených civilizačními chorobami 
a spolek Újezd nad Lesy: krajina pro život v Polyfunkčním domě Vánoční po-
sezení pro seniory. Krásnou vánoční atmosféru svým zpěvem vykouzlily děti 
ze školního sboru Sovička pod vedením paní učitelky Janoušové.
Děti z 5. B vyrobily s paní učitelkou Evou Danielovou nádherná přáníčka, jme-
novitě bychom chtěli poděkovat Vojtovi, Karin, Andy, Diance, Radce a Niki.
Autorka Vánoční výstavy v Újezdském muzeu paní Hana Líbalové nám pově-
děla spoustu zajímavostí o vánocích, vánočních zvycích, věci z historie i za-
jímavé tipy, kam se jít podívat o Vánocích. Například na Žižkovský betlém 
s místními rázovitými figurkami, ale třeba i hercem Oldřichem Novým, a to 
do konce ledna v Informačním centru Prahy 3 v Milešovské ulici. Nebo na 
poštu Pražského hradu pro novoroční razítko a poštovní známku s námě-
tem známé emise „Hradčany“ vydané ke 100. výročí první československé 
poštovní známky, jejímž autorem byl Alfons Mucha.
Krásné vánoce přišli přítomné stovce seniorů popřát i místostarostové Kris-
týna Kopecká a Zdeněk Růžička. Akce byla finančně podpořena z granto-
vého systému Úřadu MČ Praha 21 a nadací ICZ. Za spolek Újezd nad Lesy: 
krajina pro život

Jitka Carbolová
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V sobotu 18. ledna 2020 se můžete vydat na pochod  
Courání Prahou. Na této akci si můžete protáhnout 
tělo, na startu si prohlédnout výstavu v Újezdském 
muzeu, na trase v Klánovickém lese potkat zvířátka 
z  Lesní galerie, na delších trasách zavítat ještě do 
Uhříněveského muzea a v cíli přispět na sbírku 
Novoroční čtyřlístek pořádanou Klubem českých 
turistů. Na všechny čeká losování o zajímavé ceny, 
drobnosti. Na výběr bude z tras od 10 do 55 km, 
které budete moc projít pěšky nebo proběhnout. 
Na nejdelší trase budou navíc oceněni ti, co budou 
v cíli pochodu na prvních třech místech. Start tras 
je v Újezdském muzeu od 7:00 do 11:00 hod. (7:00-
9:30 hod. pro trasy 20 až 50 km a 9:30-11:00 hod. pro 
trasu 10 km) a cíl v restauraci v Újezdě nad Lesy od 
11:00 do 20:00 hod. Na tuto akci vás srdečně zve KČT, 
odbor Pohoda Praha ve spolupráci s muzejní radou 
Újezdského muzea.

Klára Zezulová,
předsedkyně KČT, odbor Pohoda Praha

Svaz postižených civilizačními 
chorobami 

zve  
DO CAMPUSU 
NOVÝ KARLÍN

a potom
 do Karlína 

(Galerie Kooperativy)
na výstavu „DIALOGY“

Sraz ve čtvrtek 16. ledna 2020 
v 10 hod. 

v podchodu metra B – Karlovo nám.
Doporučená doprava: 

bus 250 nebo vlak z Klánovic v 9.09 
hod. na Masarykovo nádr.

metro B výstup Karlovo náměstí

Všichni jste vítáni

Vánoční posezení 
pro seniory

11. ročník Courání PrahouPOZVÁNKA
Klub aktivních seniorů 

pořádá 16. ledna 2020

návštěvu 
Tančícího domu 

spojenou 
s výstavou skla 

Bořka Šípka.
Sraz je před budovou 

Tančícího domu 
v 10 hodin

Vstupné 110 Kč. 
Doprava individuální

Výbor KAS



To nemohu posoudit, přebor jsem předtím nehrál. Sou-
těž má ale svoji kvalitu, jsou v ní nejen bývalí prvoligoví 
hráči, ale i hráči z druhé nebo třetí ligy, kteří jako mládež-
níci prošli ligovými týmy. Hraje se na pražských hřištích, 
takže je tu i dobré zázemí. Celkově jsou zápasy hrozně 
vyrovnané, svou kvalitu přebor určitě má. 

V Německu jste strávil řadu let, udržujete ještě něja-
ké kontakty?
Do Německa jsem přišel v šestnácti a strávil tam svá nej-
lepší fotbalová léta. To už je kus života. Dodnes každý 
víkend sleduji zápasy bundesligy. Kontakty samozřejmě 
existují. Nedávno jsem byl v Hamburku na rozlučce Ra-
faela van der Vaarta. Taková setkání jsou vždy příjemná, 
navíc před fanoušky na Volksparkstadionu.

Když jste se v roce 2012 vrátil z angažmá v cizině, 
dostal jste mimo jiné i nabídku ze Slavie. Není vám 
trochu líto, že jste si za sešívané nezahrál, když teď 
vidíte, jak opanují ligu?
Ta doba byla úplně jiná. Je pravda, že já jsem od malič-
ka slávista, chodil jsem na tátovy zápasy (Karel Jarolím 
hrál za Slavii v letech 1980-87, pozn. red.), za Slavii jsem 
začínal. Takže jsem i plánoval, že bych si za ně po návra-
tu zahrál, bylo to má první volba. Nabídek se sešlo více, 
včetně Ameriky, ale měli jsme tehdy malé dítě a dru-
hé na cestě a nechtělo se mi. Nakonec jsem se dohodl 
s Mladou Boleslaví. 
A k těm úspěchům? Já jsem si v Německu prožil krásné 
pohárové zápasy, dvakrát po sobě jsme byli v semifinále 
evropské ligy, zahrál jsem si i Ligu mistrů. O to je pří-
jemnější dívat se, jak je Slavia schopná hrát těžké zápasy 
s evropskými mužstvy. Určitě je to motivace i pro ostatní 
kluby nebo začínající hráče. 

Přemýšlel jste někdy, že s fotbalem skončíte?
V jednadvaceti jsem měl zranění kolene a hrozilo mi, že 
už si třeba nezahraju. Z Boleslavi jsem odcházel v 35 le-
tech. Nebylo to jednoduché rozhodnutí, když fotbal mi-
lujete a hrajete ho od malička. Takže pokud to zdraví 
a čas dovolí, fotbal samozřejmě budu hrát dál. Chci se 
teď věnovat trenérské kariéře, dodělat si nejvyšší vzdě-
lání. Mým snem je dostat se jednou do ligy jako trenér.

Blahoslav Hruška 

25

Fotbalový záložník David Jarolím (40) má za sebou bo-
hatou hráčskou kariéru. Začínal ve Slavii, ještě jako 
dorostenec přestoupil do Bayernu Mnichov. Hrál za 
Norimberk, celých devět let pak kopal za Hamburger 
SV. Po návratu do vlasti v roce 2012 odehrál 39 zápasů 
za Mladou Boleslav. Loni v září nastoupil jako nová po-
sila za FK Újezd nad Lesy. „Pražský přebor má kvalitu, 
zápasy jsou vyrovnané,“ říká v rozhovoru pro ÚZ David 
Jarolím, který v podzimní části odehrál v újezdském 
dresu devět zápasů.

Odehrál jste více než 300 zápasů v Bundeslize, skoro 
tři desítky utkání za národní tým. Jak se stane, že se 
hráč s takovým renomé nechá zlákat zrovna k nám 
do Újezda?
Chci se udržovat ve formě, chodím běhat skoro každý 
den, pomáhá mi to v psychické pohodě. Ale o víkendu 
jsem si chtěl zahrát fotbal. Tu nabídku jsem dostal od 
mého kamaráda Matina Mory (sekretář FK Újezd nad Lesy, 
pozn. red.), kývl jsem na ni a společně s bratrem Lukášem 
jsme za Újezd nad Lesy začali hrát. 

FK Újezd nad Lesy do Pražského přeboru postoupil 
jen těsně, teď je po podzimní části třetí. Jak jste spo-
kojený s tím, co tým na hřišti předvádí?
Nešel jsem do úplně neznámého prostředí, byl jsem 
v Újezdě i s dětmi, které tu hrály nějaké zápasy. Prostře-
dí je příjemné, lidé také a trenér Josef Šimek v pohodě. 
Celkově se v Újezdě cítím dobře. Když hraju fotbal, není 
to jen tak, že si jdu zakopat. I v Pražském přeboru chci 
vyhrávat, takže pro mě bylo podstatné, že mužstvo fun-
guje, hráči chodí na tréninky. Protože v této soutěži po-
třebujete kondici a vytrvalost.

Sám na tréninky chodíte?
Chodím jednou týdně. Taková je dohoda s trenérem. 
A  myslím, že je to i fér vůči klukům, protože oni chodí 
dvakrát, třikrát týdně. Samotné běhání nestačí a navíc 
tréninky se v Újezdě dělají dobře. 

Brankář Jaromír Blažek, který má bohaté zkušenosti 
ze Sparty, mančaft od brány hodně napomíná, někdy 
i komanduje. Jak to máte vy?
Ono je jasné, že brankář si diriguje svoji obranu, já se 
naopak snažím sledovat hráče před sebou. Důležité je 
nenadávat, spíš slovem pomoci a zamezit nepříjemným 
situacím, které by mohly nastat. 

V Pražském přeboru hraje řada bývalých ligových 
hráčů. Znamená to, že se celá soutěž zlepšuje?

Mým snem je trénovat ligu
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Klub ak�vních seniorů 
srdečně zve:

1. 15. dubna od 14:30 hod. vás KAS zve do Divadelního sálu
Masarykovy školy na přednášku k Občanskému  zákoníku
se zaměřením na sousedské vztahy, dědění, nemovitos�,
nájemníci, smluvní a závazkové vztahy. 
Přednáší prof. ing. D. Kovanicová a ing. M. Kučerová. Před-
náška je pro řádné  členy KAS, kteří se prokáží průkazkou.

2. 25. dubna odjezd od LIDL a Blatov v 6:45 hod. na zájezd
na Benešovsko, sklárna „Fran�šek“ Sázava, Benešov -
Muzeum Podblanicka, historie, památky, zámek Kono-
piště - reprezentační salony, lovecká chodba, zámek
Týnec nad Sázavou - Muzeum týnecké keramiky.
Oběd zajištěn (není v ceně). 
Cena 280 Kč pro řádné členy KAS, ostatní 300 Kč.

Lunapark Beck
si vás dovoluje pozvat na Jarní Pouť aneb

Dny plné zábavy v Újezdě nad Lesy.  
Atrakce pro všechny věkové kategorie, 
Autodrom, dětský Svět. Létající Labutě, 

Nafukovací Skluzavka, Nafukovací Disney
Land. Dětský Kolotoč, Houpačky, Trampolíny,

Herna Rybolov 
a mnoho dalších Atrakcí. 

Nebude chybět ani Pouťové cukroví 
a Cukrová vata. 

Újezd nad Lesy ul.Polesná. 
Trvání pouti: od 22.4. do 3.5.2015.

Dne 18. dubna oslaví 90. narozeniny
naše maminka, babička a prababička

paní Ludmila Budská.

Do dalších let
pevné zdraví,
štěstí 
a spokojenost
jí jménem
svých rodin
přejí

syn Vladimír 
a dcera
Alenka.

Dne 6. dubna se dožívá významného
jubilea 80 let naše milovaná 

maminka 

paní Blanka Brixi.

Pevné zdraví 
a pohodu do
dalších let 
přejí

Eva 
a Jana 
s rodinami.
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ZAKÁZKOVÁ VÝROBA Z NEREZU
ploty, mříže, police, 

nerezové konstrukce, regály,
misky, stojany

řezání, obrábění, ohýbání, posilovací stroje
www.vyzner.cz e-mail: vyzner@vyzner.cz
Tel: 605 830 472, 608 880 102

KOMINICTVÍ NĚMEC

opravy, revize, čištění

T. 775 132 921

POHŘEBNÍ SLUŽBA
Jan Žížala

Český Brod, Husovo nám. 16

Tel.: 321 622 488, 602 429 913, 606 784 088

pro Vás zajistí ve chvílích nejtěžších 
veškeré náležitosti související s pohřbem

KVALITA - ČESTNOST - VÝHODNÁ CENA

Informace pro pozůstalé:
Budou Vám účtovány skutečné odpovídající náklady

za vybavení pohřbu.

Výběr služby nepodléhá žádným zákonům.
V této těžké chvilce se nenechte lehce zmanipulovat a ovlivnit!

Vše si rozhodujte jen vy.

Za pohřební službu      JAN ŽÍŽALA

Miroslav Rozšafný

OODDBBOORRNNĚĚ  PPOOLLOOŽŽÍÍ  PPVVCC
KOBERCE, PLOVOUCÍ, VINILOVÉ PODLAHY

VČETNĚ MATERIÁLU
(možnost výběru dle vzorků)

Tel.: 723 716 677, 608 152 517

SI VÁM DOVOLUJE NABÍDNOUT SLUŽBY:

INSTALATÉRSKÉ - ZÁMEČNICKÉ
TOPENÁŘSKÉ

zhotovení práce dle Vašich požadavků (nové i opravy) s dodáním materiálu
SEMERÁD ZBYNĚK - ČENTICKÁ 503, ÚJEZD NAD LESY

Mobil: 607 633 317                         Tel.: 281 970 169 

FA INZÁTO

• stavby na klíč 

• zateplování fasád • ploty, vrata • zámkové dlažby • bytová
jádra  • výměna oken • výstavba RD aj. •

Poličanská 1429, Praha 9, Újezd nad Lesy,
Tel.: 777 616 207 e-mail: bms-rekon@volny.cz

BMS REKON, s.r.o.    
Stavební firma

MÁTE VLHKÉ ZDIVO DOMU 
GARÁŽE – PLOTU

PORADENSTVÍ V OBLASTI ODVLHČOVÁNÍ OBJEKTŮ
S PŘÍPADNOU REALIZACÍ NA KLÍČ

22 LET PRAXE – ÚJEZD n. L. A OKOLÍ

603 505 987

MALÍŘSKÉ PRÁCE, ŠTUKY, LAKY 
STĚRKA + NÁVŠTĚVA ZDARMA! 

606 227 390
JSAIFRT@SEZNAM.CZ

TENISOVÁ ŠKOLIČKA PRO NEJMENŠÍ
MINITENIS PRO DĚTI OD 5- 7 LET
Tenisové kurzy pro děti i dospělé.

Pro začátečníky, pokročilé i závodní hráče
od DUBNA 2015 - tenisové kurty Újezd nad Lesy,

ul. Kalská. V ceně služby trenéra, pronájem
kurtu,tenisové míče, zapůjčení rakety.

tel. 608 972 425, www.tenis.kvalitne.cz

Zveme Vás na 
testovací den Felt

Přijďte se k nám 11. 4. 2015
podívat a vyzkoušet spoustu 

modelů od výrobců jízdních kol 
FELT, GHOST A LAPIERRE.

Akce se koná na adrese 
V Lipách 91 Praha 9-Koloděje.

Pro bližší informace volejte na 
281 973 636, nebo 602 667 600

WAGNER BICYCLES

ZZAAHHRRAADDNNIICCKKÉÉ  PPRRÁÁCCEE
úúddrržžbbaa  zzeelleenněě

��  kkáácceenníí  aa  pprroořřeezzyy  rriizziikkoovvýýcchh  ssttrroommůů
��  lliikkvviiddaaccee  ppaařřeezzůů  ffrréézzoovváánníímm,,  ššttěěppkkoovváánníí  vvěěttvvíí
��  zzaakkllááddáánníí  ttrráávvnnííkkůů  aa  ppookkllááddkkaa  ttrraavvnníícchh  kkoobbeerrccůů
��  sseekkáánníí  aa  pprroovvzzdduuššňňoovváánníí  ttrraavvnnaattýýcchh  pplloocchh
��  ssttřřííhháánníí  žžiivvýýcchh  pplloottůů
��  úúpprraavvaa  ddlloouuhhooddoobběě  nneeuuddrržžoovvaannýýcchh  ppoozzeemmkkůů
��  nnáávvrrhhyy,,  rreeaalliizzaaccee  aa  cceelloorrooččnníí  úúddrržžbbaa  zzaahhrraadd

EEdduuaarrdd  PPaaccáákk ��  mmoobbiill::  660055  778899  334466
wwwwww..zzaahhrraaddyy--zzeelleenn..cczz

B l a h o p ř á n í

placená inzerceINZERCE



Třináctka je  považována za nešťast-
né číslo. Zejména pak pátky 13., ale 
to neplatí  pro vybrané žáky naší ško-
ly, kteří se právě tento prosincový 
den vydali naposledy v tomto roce  
bojovat na plavecko-běžecké závody. 
Někteří z nich s jasným cílem umís-
tit se na předních místech, jiní se 
skromnějšími cíli, například poměřit 
své síly s konkurencí, ale především 
s  cílem dát do toho vše! Hostující 
pražskou částí tentokrát byla Praha 6 

a pod její záštitou se tu v plaveckém 
bazénu strahovského areálu  a sou-
sedící nafukovací atletické hale usku-
tečnil již 5. a zároveň poslední závod 
tohoto kalendářního roku. Naši  na-
vázali na výborné výkony z před-
chozích kol a do puntíku plní svůj cíl 
zvítězit v letošní sérii systémem start 
– cíl. Od prvního kola se drží na čele 
závodu a nyní je již bodový náskok 
hodně vysoký. Konkurence mezi ško-
lami je tradičně veliká, ale naše škole 

se proplavala a proběhala po první 
půli devatenáctého ročníku na první 
příčku a nechala za sebou téměř tři-
cítku pražských škol.
 PBP probíhá během celého školního 
roku mezi jednotlivými školami po 
celé republice s tím, že děti soutě-
ží samy za sebe, ale zároveň sbírají 
body pro své školy . V celkovém hod-
nocení se na medailových pozicích  
drží Lukáš Jelen, Vanda Burianová, 
Karim Deif, Adam Škraňka a Jakub 
Taške. Ve hře o medaile jsou i Valerie 
Taške, David Pičman, Ondra Kebrt 
a Daniela Albrechtová. S nasazením, 
s nímž všichni bojují, lze předpoklá-
dat, že jarní část bude stejně úspěš-
ná a skončí vítězně.
V průběhu celé série závodů panuje 
úžasná sportovní atmosféra a všem 
patří obrovské díky za neopakova-
telné výkony, zážitky a samozřejmě 
výsledky, kterými reprezentují naší 
školu. 

Radka Kohoutová

Se vstupem do nového roku přinášíme ještě poslední 
ohlédnutí za rokem 2019. Velké finále české poomse ligy 
proběhlo v Mělníku, kde se na turnaji Hansoo Cup rozho-
dovalo, zda obhájíme týmová umístění v lize a extralize 
nebo skončíme na nepopulárním čtvrtém místě.
Po celodenním úsilí nám v celkovém hodnocení turnaje 
scházelo trochu toho štěstíčka. Pouhý bod nás dělil od 
poháru za druhé místo. Chvíli to mrzelo, ale po zjištění, 
že jsme v hodnocení Taekwondo extraligy a Taekwondo 
národní ligy skončili na shodném 3. místě, propukla mezi 
námi radost, jelikož právě tímto jsme si zajistili bronzová 
umístění i v celoročním hodnocení.
Úplně posledními turnaji roku 2019 byly závody v sesta-
vách v Nijmegenu v Holandsku a v zápasech zase tradiční 
Vánoční turnaj v Pelhřimově. Poslední zlaté medaile do 
sbírky uplynulého roku tak ještě přidali Adam Papež, Ju-
lie Šlesingerová, Tomáš Přinda (v poomse) a Tomáš Rada 
s Adamem Spěváčkem (v kyorugi).
Jelikož jsme právě ukončili úspěšnou sezónu roku 2019, 
chtěli bychom poděkovat našim partnerům, bez nichž by-
chom úspěchů jen těžce dosahovali. Velice si vážíme je-
jich podpory. Jedná se především o generálního partnera 

společnost Abak, provozovatele sítě Újezd.net, a o hlavní-
ho partnera, Obchodní akademii Praha. Poděkování také 
patří MČ Praha 21 za podporu v rámci dotačního řízení, 
v němž podpořila tréninkové a závodní sportovní aktivity 
našeho klubu. V roce 2019 byly podpořeny turnaje Czech 
Open, Moravia Poomse Cup a Hansoo Cup.

Pavel Pospíšek,
Kangsim Dojang 

26

Plavecko – běžecký pohár:
v půli série jsme na špici

PF 2020 
Přejeme nejen našim členům, 
ale i ostatním spoluobčanům MČ 
Praha 21 vše nejlepší a hodně 
zdaru v roce 2020.
Těšíme se na Vás v tělocvičně či 
na kurtu. 

TJ Sokol Újezd nad Lesy

Bronzový rok pro taekwondo
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KČT, odbor PRAHA – KARLOV, oddíl TurBan 

Vás zve na 8. ročník pochodu 

KLÁNOVICE aneb CESTA TAM A ZASE ZPÁTKY 
Sobota 1. 2. 2020 

 
START:  ŽST Klánovice   36, 45 km 7.00 – 9.00 hod 
                                           9, 15 km       9.00 – 11.00 hod 

Trasy - orientační body:  pro pěší, pro rodiny s dětmi včetně kočárků 
9 km -  Klánovice – Šestajovice – Cyrilov – NS Klán. Lesem – cíl 
              Trasa 9 km patří do cyklu Prahou turistickou  

   PZP 45. Startovné děti 5 Kč, KČT a PP 15 Kč, ostatní 30,- Kč. 
15 km – Úvaly – Škvorecká obora – Újezd – Vidrholec - cíl 
36 km – Úvaly – sv. Donát – Doubek – Mukařov – Janovický les – Na Plachtě –  
                           Třebohostice – Škvorec – Dobročovice – Újezd – cíl 
45 km – Úvaly – Přišimasy – Klepec – Mrzky – Tuchoraz – Na Šembeře – Doubravčice –  
                            Hradešín – Škvorec – Dobročovice – Újezd - cíl  
    
NOVINKA: e-turistika: nově e-trasa  
Místo papírového popisu půjdete po e-trase, kterou si stáhnete na základě odkazu na 
www.mapy.cz. Odkaz dostanete u pořadatelů na startu či na požádání. 
 
Startovné na trasách 15, 36 a 45 km: děti 10 Kč, KČT 20 Kč, ostatní 30 Kč 
 
Pochod patří mezi pochody IVV a Dvoustovku.  
Mohou být pořizovány obrazové záznamy, které mohou být dále publikovány. 
 
CÍL: Klánovice, rest. Smolík u žst   11.30 – 19.00 hod 
        V cíli na vás čeká odměna. 
 
Pořadatel: www.kct-praha-karlov-turban.webnode.cz          Na Nový rok o slepičí krok 
                    mail: kctturistickabanda@email.cz                         Na Tři krále o krok dále. 
                    M. Kravčíková – kravcikm@centrum.cz                 Na Klánovice o den více. 
                                                                                                                                                                                                                                                     

                                                                                                  
 

 
 

 

BĚCHOVICE

Sousední Běchovice na svém webu zveřejnily obecní akce 
plánované na rok 2020. Podle soupisky je na co se těšit. 
Sezónu odstartuje 15. února 2020 dětský karneval s ve-
černí zábavou, v březnu můžete mimo jiné přijít na Noc 
s Andersenem a autorské čtení. Dvě specificky běcho-
vické akce proběhnou v červnu – 6. června se slaví Den 
Běchovic, o dva týdny později pak proběhne minipřehlíd-
ka hráčů na akordeon Běchovická harmonika. Na léto je 
naplánováno promítání letního kina, 21. listopadu 2020 
proběhne obecní ples. Počítá se také s několika koncerty, 
jejichž datum zatím není pevně stanovené. Kromě Úřadu 
městské části se do pořádání akcí zapojuje místní knihov-
na, základní škola a také řada spolků.
Většina akcí proběhne v Hudební stodole na Staré poště. 
Ta je k dispozici nejen pro obecní zábavy, ale i pro zájemce 
ze širšího okolí. Pronajmout lze nejen sál, ale i bar s vý-
čepním zařízením. Veškeré podrobnosti i objednávkový 
formulář najdete na www.praha-bechovice.cz. 

Rok plný akcí

ÚVALY

Moderní šedivá plechová budova, která vyrostla v Úvalech pod prodejnou 
Penny Market, na první pohled vypadá jako malá továrna. Zdání ale klame. 
Ve skutečnosti jde o příjemný minipivovar, kde se rozhodně vyplatí zastavit 
i v chladných zimních měsících. 
Akciový pivovar Libertas má trojčlenné představenstvo, tvoří ho Jaromír Rudol-
ph Stemberg, Jaroslav Weis a Roman Martinák. Posledně jmenovaný je zároveň 
provozovatelem známé úvalské Hospody na dobrým místě na náměstí. Liber-
tas ale vychází z jiného konceptu – jde o minipivovar, kde jsou na čepu místní 
i „hostující“ piva, zákazníci si sami chodí k výčepu a na rozdíl od restaurace na 
náměstí, která je co do interiéru tradičně „hospodská“, sází Libertas na minima-
listický, moderní design. 
Návštěvníci tak vidí přímo do varny, kde jako vrchní sládek kraluje Robert Fra-
něk, jehož um měl možnost vyzkoušet třeba pivovar v Kamenici nad Lipou nebo 
vrchlabský Hendrych. Stálicí na čepu je český ležák 11° Bohemian Lager, k němu 
jsou z domácí produkce k dostání další minimálně tři piva. O adventu to byl 
třeba New Zealand Pale Ale 12° z novozélandského chmele. Úvalská piva dopl-
ňují ta hostující, ponejvíce z různých řemeslných pivovarů. K pivu si můžete dát 
různé chuťovky, svým charakterem je Libertas ale pivní bar, teplou kuchyni tu 
tedy nečekejte. 
Kromě únosných cen (půllitr tu pořídíte do 60 Kč) Libertas zaslouží pochvalu i za 
místo, kde minipivovar vznikl. Stávala zde betonárka a nový podnik, který by měl 
letos dostat ještě útulnější dřevěné opláštění, je tak příkladem proměny brown-
fieldu v moderní provozovnu určenou nejen pivním znalcům, která v Úvalech 
dosud chyběla.  

Blahoslav Hruška 

Na pivo k sousedům

ZPRÁVY OD SOUSEDŮ
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KLÁNOVICE

KC Nová Beseda
KINO
9. 1. čtvrtek, 14 hod. 
Poslední aristokratka
Komedie Jiřího Vejdělka podle stej-
nojmenné předlohy E. Bočka o ná-
vratu šlechtického rodu z Ameriky 
do Čech. Česko / 2019 / komedie / 
110 min
13. 1. pondělí, 20 hod.
Vlastníci 
Celovečerní debut respektovaného 
divadelního režiséra a herce Jiřího 
Havelky popisuje mimořádně au-
tentickým způsobem schůzi spole-
čenství vlastníků jednoho bytového 
domu. Česko/2019/komedie, dra-
ma / 96 min
15. 1. středa, 20 hod.
Tenkrát podruhé
Victorovi se změní život ve chvíli, 
kdy mu podnikatel Antoine nabídne 
nový zážitek. Jeho společnost nabízí 
klientům možnost vrátit se v čase do 
chvíle dle vlastního výběru. Victor 
chce znovu zažít nejdůležitější týden 
svého života, kdy před čtyřiceti lety 
potkal svou velkou lásku. Francie / 
2019 / komedie drama, romantický 
/ 115 min / s titulky
28. 1. úterý, 20 hod.
Le Mans 66 
Strhující legendární příběh o tom, 
jak konstruktér aut Carroll Shelby a 
britský jezdec Ken Miles postaví pro 

automobilku Ford revoluční závod-
ní auto Ford GT40, aby s ním mohli 
zvítězit nad Enzem Ferrarim v závo-
du 24 hodin Le Mans ve Francii roku 
1966. USA / 2019 / drama, životopis-
ný, sportovní / 152 min / s titulky

HUDBA
9. 1. čtvrtek, 19:30 hod.                                                                
Blues Jam Session
Blues Jam Session je akce pro 
všechny, kteří mají chuť si zahrát se 
spřízněnými dušemi bluesové stan-
dardy. Každý druhý čtvrtek v měsí-
ci!  

ZÁBAVA
14. 1. úterý, 19:30 hod. 
PubQuiz neboli hospodský kvíz je 
vědomostní týmová hra oblíbená 
po celém světě. O co jde? Vědět ví-
ce než soupeř a dokázat, že si stále 
něco pamatujete ze školních lavic! 
Přijďte si zahrát a vyzkoušet netra-
diční hru na party!Každé druhé úte-
rý v měsíci. 

PŘEDNÁŠKA
16. 1. čtvrtek, 19 hod.
Literární večer se spisovatelkou 
Alenou Mornštajnovou
Do KC Nová Beseda zavítá autorka 
knižních bestsellerů, jedna z nej-
prodávanějších českých spisovate-
lek, jejíž romány vysvětlují složité 
události naší novodobé historie na 
elementární lidské úrovni. 
Kompletní program na www.kcnovabeseda.cz

DOLNÍ POČERNICE
Hotel Svornost, Novozámecká 284, 
Dolní Počernice, www.svornost.cz

TANEC
4. 1. sobota, od 19 hod.
Společenský ples
K tanci a poslechu hraje Horvath 
Band. 

ÚVALY
Sokolovna, nám. Arnošta z Pardubic

TANEC
18. 1. sobota, od 20 hod.
Jubilejní XX. městský ples
K tanci a poslechu hraje kapela 
Brand New Band, vstupné 200 Kč.

DUBEČ
Sokolovna
HUDBA
25. 1. sobota, od 18,30 hod.
Fotbalová zábava

Kulturní akce u našich sousedů

Chcete být v obraze? 
Sledujte facebookový profil 

EastSideEvents.
INZERCE
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INZERCE

LPG-OBCHOD.cz
Skvělá jízda na levný plyn
Přestavby LPG se zápisem do TP
F. V. Veselého 13 
(areál Pragorent)
Praha 9 – Horní Počernice

tel.: +420 774 335 821
info@lpg-obchod.cz
www.lpg-obchod.cz

Přeprava sanitním vozem – pro samoplátce
Oblast Praha-východ

Potřebujete k lékaři, na odběry či ošetření,
do nemocnice nebo lázeňského zařízení? 

Dotazy a objednání tel. 728 230 831 -  J. Vrbka

PODLAHÁŘSTVÍ
Navštivte nás v naší vzorkovně a přijďte si vybrat z více jak 250 

druhů vinylkorkových, korkových, vinylových, laminátových 
a dřevěných podlah včetně příslušenství, pokládka na klíč 
nově: provádíme renovace a obklady schodů (dřevo, 

vinyl,laminát), zaměření a kalkulace zdarma

VZORKOVÁ PRODEJNA
OTEVŘENO: PO – PÁ  8.00 – 16.00

po tel. domluvě otevřeno do 20.h včetně soboty a neděle

Domex Prag sr.o, Kojická 1242, Praha 9, Újezd nad Lesy
tel. 777 002 913 e-mail: info@domex.cz www.domex.cz

SERVIS, REVIZE 
PLYNOVÝCH SPOTŘEBIČŮ 

– REVIZE TLAKOVÝCH NÁDOB 
STABILNÍCH.

REALIZACE A KONTROLY 
SPALINOVÝCH CEST
ING. TOMÁŠ PINKAVA
TEL: +420 608 153 818
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LYŽE · PRODEJ · SERVIS
· PŮJČOVNA · BAZAR
KOLA - PRODEJ, SERVIS

Náchodská 708/79, Praha 9 - Horní Počernice
Po - Pá 9.00 - 18.00, So 9.00 - 12.00

Tel. 281 928 897, www.cyklopocernice.cz

Milý ženichu a nevěsto,  tatínku a maminko,  dědečku a babičko,

jistě si vzpomenete, kdy jste si řekli poprvé vaše ANO. Možná dávno zdá se, ale 
důkazem vaší lásky je to, že jste tu dnes s námi, že jste stále spolu, že jste tolik společně 

zvládli, a že pomáháte i nám….

Vám patří srdečná gratulace, srdečné díky za to, co jste společně dokázali. Přejeme 
vám, nechť vám život stále přináší jen to krásné. Nejsou tolik důležité věcné dary, ale 
smysl pro to, vzájemně si naslouchat, podporovat se, zvládat neduhy a trápení, pohladit 

milým slůvkem a společně si povídat o čemkoliv a tím si tak dokázat, že ač už tak 
dlouhou dobu, tak přece je stále krásné být si na blízku a mít se rádi.

 K padesátému výročí vaší svatby VÁM z celého srdce blahopřejeme!
dcera a syn (Simona a Petr) 

a vnučky (Nelinka a Andrejka, Gábinka)
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cena 750.000,-Kč

cena 13.900,-Kč/měsíc + poplatky
+ odstupné

cena 3.990.000,-Kč

PRODEJ - poslední polovina dvojdomku 4+kk
s podl. plochou 110 m2, pozemek 260 m2,
ul. Na Močidlech, Doubravčice, okr. Kolín

PRODEJ – zemědělská usedlost
(RD 118 m2 + stáje 200 m2), pozemek
2.415 m2, Vitice-Chotýš, okr. Kolín

PRODEJ - orná půda, 2 pozemky
o velikosti 3.335 a 1.804 m2, Jirny

PRONÁJEM – tenisový areál 4 kurty
+ klubovna, pozemek 5.122 m2,

ul. K Radhošti, P10 – Nedvězí u Říčan

PRODEJ – orná půda 148.545 m2,
Horoušany, Úvaly, Jirny, Nehvizdy,

Kozovazy

Pro svoje klienty hledáme
rodinné domy a pozemky

v Újezdě nad Lesy,
Klánovicích,

Šestajovicích a okolí

cena 4.890.000,-Kč
www.viladomydoubravcice.cz

P R O D Á N O

& 603 280 220
Makléř roku 2015REMAXČR

Ing. Zdirad Pekárek

Horizont

Ing. Markéta Večerníková
& 722 130 044

cena 36.000,-Kč/měsíc + poplatky

PRONÁJEM – dvě novostavby
luxusních RD včetně kuchyňské linky,
6+kk, podlahová plocha 160 m2,

pozemky 700 a 704 m2,
Blatouchová ul., Šestajovice

zdirad.pekarek@re-max.cz
www.zdiradpekarek.czmarketa.vecernikova@re-max.cz

Vaši realitní makléři
pro tuto oblast
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